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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA 
OD 15. 6. 2020 DO 15. 8. 2020

RADA MĚSTA:
ÚSSM:
•  schvaluje přije�  paní Miloslavy Vrabcové, bytem Stará Paka, 

Heleny Fišarové, bytem Nová Paka, Zdeňky Vágenknechto-
vé, bytem Pecka a pana Josefa Vágenknechta, bytem Pecka, 
do Domova pro seniory.

• schvaluje přidělení bytu č. 17, na adrese Nová Paka, Jirásko-
va 1830, paní Jaroslavě Kuhnové. 

• schvaluje přidělení bytu č. 11, na adrese Nová Paka, Jirásko-
va 1830, paní Jadwize Jiráskové.

• schvaluje přije�  paní Evy Benčové, bytem Heřmanická 531, 
Nová Paka, Marie Maťátkové, bytem U Teplárny 1486, Nová 
Paka, Libuše Elcnerové, bytem Revoluční, Stará Paka a Marie 
Hanušové, bytem Pecka 348, do Domova pro seniory. 

Majetky:
• doporučuje ZM schválit prodej čás�  pozemků parc. č. 1116/1 

a parc. č. 1118/2 (o výměře cca 270 m2), vše ost. plocha, ma-
nipulační plocha, k. ú. Nová Paka, do společného jmění man-
želů Ing. Jindřicha Kučery a Ing. Radky Kučerové, Nová Paka, 
za kupní cenu 600 Kč/m2. Kupující uhradí náklady související 
s uzavřením kupní smlouvy.

• schvaluje přidělení bytu č. 17 v domě čp. 106 Heřmanice, 
Nová Paka, manželům Tereze a Petrovi Vrbíkovým, na dobu 
určitou do 31. 12. 2020. 

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu: ulože-
ní přípojky elektro a kanalizační přípojky na pozemku parc.
č. 184/2 a parc. č. 251/1 k. ú. Studénka u Nové Paky, zpevně-
ní čás�  pozemku parc. č. 184/2 v místě zřízení nového sjezdu 
na komunikaci, stavebníkem je Denisa Kotyková, Studénka.

• schvaluje uzavření smlouvy o podnájmu budovy bez čp. na 
pozemku parc. č. 1899 k. ú. Nová Paka, s podnájemcem Z+B 
Pohřební ústav Semily, IČ 02565943, za podmínek stanove-
ných v záměru podnájmu.

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu plyno-
vodní přípojky a provedení hydroizolace domu čp. 177 se 
zásahem do pozemků ve vlastnictví města Nová Paka parc. 
č. 3900/1, 3903/1 k. ú. Nová Paka, stavebníkem je Mgr. Mi-
chaela Du� ová.

• schvaluje uzavření smlouvy o právu provést stavbu vodo-
vodní přípojky na pozemku parc. č. 3922/3 k. ú. Nová Paka, 
stavebníkem je Pavlína Fáberová, Jesenice.

• doporučuje ZM schválit prodej čás�  pozemku parc.
č. 3287/1, zahrada, k. ú. Nová Paka o výměře cca 280 m2 do 
vlastnictví Ivo Sedláčka za cenu 500 Kč/m2. Kupující uhradí 
veškeré náklady spojené s koupí pozemku.

•  schvaluje pronájem nebytového prostoru – cca 38 m2, v pří-
zemí domu čp. 34, Dukelské náměs�  v Nové Pace, nájemci 
KAGUL s. r. o., IČ 07160275, Rychnov nad Kněžnou, na dobu 
neurčitou, za nájemné 4000 Kč měsíčně.

• schvaluje záměr dočasného užívání (podnájmu) nebytových 
prostor v 1. NP domu čp. 1, kat. území Nová Paka, na dobu 
určitou od 1. 9. 2020 do 30. 6. 2022, za účelem zajištění čin-
nos�  Oblastní charity Jičín – provozování Nízkoprahového 
klubu pro dě�  a mládež.

• souhlasí s uzavřením nájemní smlouvy na čás�  pozemků 
parc. č. 1907/82, 1911/2 v k. ú. Nová Paka o celkové výmě-
ře 1050 m2 ve prospěch společnos�  AUTO – JASE s.r.o., IČ 
27499839, Nová Paka, za cenu 30 Kč/m2/rok. Doba pronájmu 
se stanovuje na dobu určitou od 1. 7. 2020 do 31. 12. 2020.

Dotace a veřejnoprávní smlouvy:
• schvaluje dotaci 20 000 Kč pro Ultra Paka Racing Team z.s., 

IČ 07666063. Dotace bude použita na částečné pokry�  ná-
kladů na účast na Race Around Czechia and Slovakia, kona-
ného v srpnu 2020. 

• schvaluje smlouvy mezi Městem Nová Paka a Czech Spi� ire 
Club, spolek letecké historie, se sídlem Zbilidy 5, PSČ 588 05, 
a podporu dalších doprovodných akcí v rámci oslav odhale-
ní pomníku letcům Novopacka 1939–1945 ve dnech 11.-12. 
září 2020.

• schvaluje žádost o dotaci z rozpočtu města na rok 2020 pro 
Sbor dobrovolných hasičů Vrchovina, IČ 64815102, ve výši 
10 000 Kč na činnost s mládeží. 

Veřejné zakázky a inves� ce: 
• schvaluje Smlouvu o dílo se společnos�  H V H spol. s r.o., 

Horní Kalná 65, IČ 47454873, na odli�  bronzových čás�  vod-
ního prvku u terminálu hromadné dopravy. 

• schvaluje jako zpracovatele územní studie „Zástavba nových 
rodinných domů Nová Paka – Vlkov“ fi rmu Loca Plan s.r.o., 
Praha, IČ 05594189. RM pověřuje oddělení rozvoje poříze-
ním územní studie „Zástavba nových rodinných domů Nová 
Paka – Vlkov“ a vypracováním smlouvy o dílo na tuto územní 
studii s vybraným zpracovatelem. 

• schvaluje Smlouvu o dílo na akci s názvem: „Veřejné osvětle-
ní – ulice 3. května“ se zhotovitelem Pavlem Nezbedou, Pec-
ka, IČ 67450636. Zároveň RM schvaluje vyjmu�  této veřejné 
zakázky z působnos�  Směrnice zastupitelstva města ze dne 
10. 06. 2019 v souladu s čl. 6, odst. 1, písm. c) této směrnice.

• schvaluje výsledek zadávacího řízení na veřejnou zakázku 
s názvem „Poskytování hlasových a datových telekomuni-
kačních služeb prostřednictvím mobilního operátora pro 
město Nová Paka a příspěvkové organizace – III. zadání“ a 
na základě doporučení hodno� cí komise souhlasí s uzavře-
ním smlouvy o dílo s vítězným účastníkem Vodafone Czech 
Republic a.s., Praha, IČ 25788001, který podal ekonomicky 
nejvýhodnější cenovou nabídku. 

Ostatní:
• schvaluje Smlouvu o výpůjčce č. j. NG 2211/2018 mezi Ná-

rodní galerií v Praze, Praha a Městem Nová Paka se sídlem 
Dukelské náměs�  39, 509 01 Nová Paka. 

• schvaluje Smlouvu o poskytnu�  dotace z dotačního fondu 
Královéhradeckého kraje č. 20RGI01-0088 na fi nancování 
výdajů vynaložených na realizaci projektu s názvem „Ambu-
lantní zdravotní péče v Nové Pace“. 

• schvaluje deklaraci partnerství k mikroprojektu „Remont 
wieży zabytkowego kościoła św. Jakuba Apostoła w Pieszy-
cach”, realizovaného z Fondu mikroprojektů v Euroregionu 
Glacensis v rámci Programu Interreg V-A Česká republika – 
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Polsko mezi Římskokatolickou farnos�  sv. Jakuba apoštola, 
ul. P. Emil Pagacza 4, 58-250 Pieszyce a Městem Nová Paka. 

• schvaluje přije�  účelového daru Školní jídelnou, Nová Paka, 
Komenského 555 od společnos�  WOMEN FOR WOMEN, 
o.p.s., v rámci charita� vního projektu Obědy pro dě� , k 
uhrazení stravného pro 19 žáků ve školní jídelně ve školním 
roce 2020/2021. Výše daru činí 39 105 Kč pro období od 1. 9. 
2020 do 31. 12. 2020. 

• schvaluje přije�  účelového daru Školní jídelnou, Nová Paka, 
Husitská 1695, od společnos�  WOMEN FOR WOMEN, o.p.s., 
v rámci charita� vního projektu Obědy pro dě� , k uhraze-
ní stravného pro 4 žáky ve školní jídelně ve školním roce 

2020/2021. Výše daru činí 21 836 Kč pro období od 1. 9. 
2020 do 30. 6. 2021 (pro období 1. 9. 2020 až 31. 12. 2020 
činí výše daru 8 374 Kč, pro období 1. 1. 2021 až 30. 6. 2021 
činí výše daru 13 462 Kč). 

• schvaluje Servisní smlouvu o poskytnu�  technické podpory 
knihovního systému Koha mezi Městem Nová Paka, Dukel-
ské náměs�  39, 509 01 Nová Paka, IČ 00271888, a fi rmou 
R-Bit Technology, s. r. o., Most, IČ 24719790. 

Úplná znění zápisů a usnesení RM a ZM
na www.munovapaka.cz

 Pozvánka na vítání občánků
Dovolujeme si pozvat všechny malé občánky z Nové Paky a přilehlých 
obcí, narozené od září 2019 do března 2020, na slavnost�í uvítání 
novopackých občánků do života. Tuto společenskou akci pro miminka, 
rodiče, všechny jejich rodinné příslušníky a přátele připravujeme na 

sobot� 17. října 2020 v obřadní síni na Masar�kově náměstí.
Prosíme rodiče dětí, kteří mají zájem se tohoto malého slavnost�ího 
obřadu zúčast�it, aby se přihlásili do 9. října 2020 na Městském úřadě 
v Nové Pace, oddělení mat�iky, přízemí, dveře č. 3, telefon 493 760 112, 
e-mail: fajferova@munovapaka.cz, kde také obdrží další infor�ace o konání obřadu.
Těšíme se na setkání s Vámi

Marcela Fajferová, mat�ikářka MěÚ Nová Paka

Klempířské, karosářské, 
servisní a mechanické práce
Drobné opravy laku
Příprava a zajištění STK
Odtahová služba
Přibyslav 31, Nová Paka 509 01

Jaroslav Lopata

T +420 732 719 435  
E auto.J.L@seznam.cz
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I. Silnice
Všechny silnice jdoucí z Nové Paky do ji-
ných obcí jsou silnicemi krajskými – 
krom té hlavní. Hlavní silnice I/16 z Jičína 
do Trutnova je jedinou státní, nicméně 
krajská Údržba silnic ji např. v zimě vy-
hrnuje a i jinak udržuje. I připravovaný 
obchvat je tak stavbou státní, nicméně 
kraj a město velmi pomáhají v přípravě. 
Přímo krajskou je tak silnice č. II/284, 
tedy silnice ze Staré Paky, přes Paku a Š� -
kov do Bělé u Pecky a pak do Lázní Bělo-
hradu. Krajskou silnicí III. třídy je i silnice 
do Přibyslavi a Radkyně, silnice do Val-
dova, do Zlámanin, do Brda, do Podleví-
na a taky po Vrchovině. V rámci města 
je to ulice Šlejharova, ulice Gebauerova,
ulice V Aleji, také silnice od LIDLu do Heř-
manic. Každý si můžeme učinit obrázek 
o stavu těchto silnic. 
Krajskou silnicí byla i silnice od průmy-
slové zóny do Studénky, tam se město 
a kraj dohodli, že se dá nový asfaltový 
kryt a město si pak silnici převzalo, nyní 
je tedy již městskou komunikací. 
Pro vedení města Nová Paka je nejvíce 
naléhavý stav Lomnické ulice, to je hlav-
ní námět spolupráce kraje a města – s ní 
se už něco musí udělat. Nyní se projek-
tuje – musí se řešit nejen silnice, ale i to, 
co je v zemi pod vozovkou – elektřina, 
voda a plyn. 
Dopravně významná je silnice z Nové 
Paky přes Starou až na konec Ús�  u Sta-

ré Paky. Předloni se podařilo zásadně 
opravit silnici z Karlova na kraj okresu, 
směr Žďár. Hodně se udělalo v okolí 
Pecky. Na Bělohradsku je nový povrch 
do Svatojánského Újezdu a dále na Šá-
rovcovu Lhotu. 
II. Školy
V Nové Pace jsou 3 krajské školy, jsou 
to výlučně školy střední. Resp. všechny 
střední školy v Nové Pace jsou krajské. 
I když kraj v posledních letech uvažoval 
o zrušení některých škol (tzv. op� maliza-
ci), o packých školách se v této souvis-
los�  vůbec nemluvilo, jejich postavení 
je pevné. Jen se chvíli mluvilo o redukci 
osmiletých gymnasií a to by se nás jistě 
dotklo – nestalo se. 
V Nové Pace jsou tedy krajskými školami 
Gymnázium a střední odborná pedago-
gická škola, dále Střední škola gastrono-
mie a služeb a Integrovaná střední škola. 
Budovu integrované školy vedle kos-
tela získalo město od kraje darem (i to 
je důkaz spolupráce s krajem). Škola se 
přestěhovala do nových prostor na „vý-
padovce“ na Brdo. 
Všechny školy mají perspek� vní obo-
ry a jsou vedeny velmi dobře. Do pac-
kých středních škol kraj dost investoval, 
v řádu desítek milionů korun. Např. byla 
provedena modernizace školní jídelny 
gymnasia za 15 mil. Kč. Nyní se připravu-
je nová, velká tělocvična pro gymnasium 
– byl vybrán architektonický návrh, jde 

o moderní tělocvičnu přibližně ve ve-
likos�  té u základky na sídliš�  v Nové 
Pace. 
III. Zdravotnictví
Určitý dosah má kraj na novopacké zdra-
votnictví, pořádná nemocnice je sice až 
v Jičíně a ta je krajská, nicméně v Nové 
Pace je veledůležité stanoviště rychlé 
záchranné služby – je tu nonstop sanitka 
s kvalifi kovanými zdravotníky. 
V Jičíně jde o zcela novou onkologii a dal-
ší pracoviště za cca 700 mil. Kč (nová ne-
mocnice v Náchodě se teď dokončuje 
za 1 800 mil. Kč). Bude se bourat velká 
stará budova, hned vlevo vedle vjezdu 
do areálu jičínské nemocnice. Vznikne 
úplně nový pavilon „A“. Ten bude pojí-
mat nynější starou onkologii, laboratoře 
a dialýzu (tedy kde se lidem za několik 
hodin čis�  krev – při nefunkčnos�  led-
vin).
Nyní se aktualizuje projektová doku-
mentace a doprojektovává se ředírna 
cytosta� k. Stavba má stavební povolení 
a řada změn proběhne až v rámci změny 
stavby před dokončením. 
Na listopad 2020 plánuje kraj vypsat 
výběrové řízení na zhotovitele stavby, 
mohlo by být i dříve za předpokladu, že 
se to vypíše zároveň s výběrem doda-
vatele náhradního, dieselového zdroje 
elektrické energie. Ten „dieselagregát“ 
je teď klíčem k celé akci. Nový, větší ná-
hradní zdroj je podmiňující inves� cí. 
IV. Závěr
Kraj hospodaří s rozpočtem okolo 5 mi-
liard Kč – jde o peníze, které stát vybere 
na daních a přerozdělí mezi kraje. Když 
se to vydělí, tak na každého Pačáka při-
padá 9000 Kč ročně – tohle číslo se v po-
sledních letech značně zvýšilo. Není to 
malá částka, kraj má schopnost něco 
„dělat“. Město Nová Paka takto na ob-
čana dostává přibližně dvojnásobek. 
Z toho lze usuzovat, že kraj je významný 
činitel při poskytování veřejných služeb 
a volbě vedení kraje je tak třeba věnovat 
pozornost. 

Rudolf Cogan

CO DĚLÁ KRÁLOVÉHRADECKÝ KRAJ NA NOVOPACKU?

Členové rady kraje: P. Hečko (ČSSD), R. Cogan (STAN), A. Cabicar (TOP 09)
a M. Berdychová (Východočeši) 

Paní učitelko, DĚKUJI
Poděkování patří té nejlepší učitelce pod sluncem, paní Jitce Dolenské. Stále optimistická, trpělivá,
milá s otevřeným srdcem doprovázela mě i celou moji třídu krásných pět let. Kromě normálního

vzdělávání nás naučila vzájemné toleranci, vyjádřit a obhájit svůj názor a respektovat názor druhých.
Děkuji vám za všechno, co jste pro nás udělala. Přeji vám i vašim novým žákům stejně krásné roky

jako jsme s vámi zažili my. Budu na vás s láskou vzpomínat.
Kačka
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JSOU KRAJSKÉ VOLBY PRO NOVOU PAKU DŮLEŽITÉ? ZÁSADNĚ!
Volby do kraje jsou považovány za volby 
„druhé“ kategorie, a tak pro�  volbám 
do Poslanecké sněmovny přijde k ur-
nám o tře� nu méně voličů. Škoda, kraj 
má na život občanů velký vliv. Předně se 
stará o silnice II. a III. třídy, střední školy, 
velké pravomoci má ale i ve zdravotnic-
tví či sociálních službách, poskytuje také 
granty a dotace. Kraj je vlastně „velká 
obec“, která se stará o regionální věci. 
Rozhoduje samostatně tak jako obec, 
prostřednictvím svého, tedy krajského 
zastupitelstva, které je jeho nejvyšším 
orgánem.

Královéhradecký kraj si v posledním vo-
lebním období vedl velmi solidně a od-
povědně. Široká koalice se dokázala ne-
hádat a jednat věcně. I pro Novopacko 
samé bylo končící čtyřleté období velmi 
úspěšné. Podařilo se opravit několik sil-
nic, všechny místní střední školy dokáza-
ly při redukci obhájit svoji pozici a počítá 
se s jejich dalším rozvojem a inves� cemi 
do nich, získali jsme 36 milionů na rekon-
strukci kláštera a spoustu dalších dotací 
na veřejně prospěšné věci (šatny na let-
ním stadionu, kabiny u umělé trávy, 
dětské hřiště ve Vrchovině, silnice mezi 
Heřmanicemi a Studénkou). Určitě nám 
v tom pomohlo zastání v zastupitelstvu, 

kdy jeho členy z našeho města byli Ru-
dolf Cogan a Otakar Ruml. Vždy je vý-
hodné, když je u rozhodování někdo, kdo 
zná místní reálie a bezprostřední stav.
I v následujícím období bude město po-
kračovat ve spolupráci s krajem na pří-
pravě dalších důležitých projektů. Z ob-
las�  silnic je pro nás jednoznačnou prio-
ritou celková rekonstrukce Lomnické uli-
ce. Její současný stav je pro město i kraj 
velká ostuda. Město bude mít na sta-
ros�  chodník a dešťovou kanalizaci, kraj 
silnici, VOS, a. s., splaškovou kanalizaci 
a vodovod. Překládat se bude i část ply-
novodu. Je to koordinačně velmi složi-
tý projekt, který bohužel hodně zdržují 
dotčené orgány, jako například Povo-
dí Labe. Snad se to už podaří do konce 
roku 2022 dotáhnout. Současné vedení 
kraje má ambici připravit i projekt na re-
konstrukci povrchu dalších úseků této 
silnice až na hranice Libereckého kraje 
u Syřenova. V sociální oblas�  připravu-
jeme spolu s krajem rozšíření kapacity 
packého domova pro seniory o 35 míst. 
Jedná se o projekt za cca 80 až 90 milio-
nů a fi nanční spoluúčast kraje se před-
pokládá na úrovni 80 až 90 %. V oblas�  
středního školství je nejvýznamnější plá-
novanou akcí přístavba nové tělocvičny 
za gymnáziem. Nyní se zpracovává pro-
jekt na základě architektonické soutě-
že. Průběžně připravujeme i další menší 
projekty, na které bude možnost získat 
podporu přes granty.
Volby jsou svátkem demokracie. Krajské 
volby jsou pro společnost, ale i pro No-
vopacko samé velmi důležité. Dovoluji 
si � mto poděkovat všem, kteří se jich 
budou ak� vně účastnit. Doufám, že ani 

po nich nebudeme odstrkovaný regi-
on někde na konci Královéhradeckého 
kraje. Každý si zvolíme koalici, stranu či 
hnu� , kterým důvěřujeme. V krajských 
volbách však každý můžeme využít 
i čtyři preferenční kroužky. Proto si vás 
dovoluji poprosit, abyste, pokud už zvo-
líte konkrétní stranu či hnu� , toto své 
právo využili a preferovali kandidáty se 
vztahem k Novopacku. Osobně budu asi 
nepřekvapivě podporovat koalici ODS + 
STAN a Východočeši, a využiji i čtyř pre-
ferenčních kroužků. Jeden dám Rudol-
fu Coganovi, který je nyní radním kraje 
pro fi nance a má velký odborný respekt 
průřezově mezi stranami, druhý Milanu 
Pospíšilovi, současnému radnímu měs-
ta, veliteli hasičů, a hlavně odborníko-
vi na krizové situace, tře�  dlouholeté 
skvělé starostce Pecky Haně Štěrbové 
a čtvrtý starostovi Vrchlabí Janu Sobot-
kovi, o kterém se velmi málo ví, že před 
starostováním pracoval v Nové Pace a že 
k ní má velmi blízko. Myslím, že je obec-
ně důležité, aby v zastupitelstvu byli 
osobnos�  a odborníci, kteří tomu rozu-
mí, a ne pouze kandidá� , kteří jen drží 
stranickou linii.
Je samozřejmě na každém z nás, komu 
svěříme svoji důvěru. A myslím, že je 
správné volebního práva v maximální 
míře využít. V mnoha zemích, i pro ne-
zájem občanů, už demokracie a svoboda 
skomírají a otěží se ujímají autorita� vní 
vládci bez svědomí. Proto si vás dovoluji 
pozvat i jménem těchto hodnot k vol-
bám. Každý hlas může být rozhodující. 
     
    

Josef Cogan, starosta

Komenského 328, Nová Paka                                                        
(na místě Karmelitánského knihkupectví)                                          
E-mail: naseknihkupectvi@seznam.cz                          
Mobil: 606 030 222 FB: /knihkupectvinovapaka/ 

  NABÍZÍME:   KNIHY  * pro děti a mládež        * pro rodiče a učitele 
                                       * z našeho kraje             * cestopisy   
                                       * kuchařky, tvořivost     * beletrii, detektivky 
                                      * levné knihy                    * pro duchovní život  
  BYLINNÉ PRODUKTY PRO ZDRAVÍ  *  DÁRKOVÉ PŘEDMĚTY A VÍNO    
  POHLEDY A KALENDÁŘE AKADEMICKÉHO MALÍŘE  JIŘÍHO ŠKOPKA 
 Otevřeno:  Po-Pá:  9-12 a 13,30-17;  So: září – pros.: 9-11   
 Těšíme se na vaši návštěvu!     
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V pátek 2. a v sobotu 3. října 2020 bu-
deme mít možnost ovlivnit svoji ak� vní 
účas�  na volbách do krajského zastupi-
telstva i život v našem městě. Pro příš�  
čtyřleté období budeme volit 45 zastu-
pitelů, v přenesené smyslu - parlament 
kraje. Dosavadní velká koalice v čele 
kraje, která vzešla z minulých krajských 
voleb, pro naše město a novopacký re-
gion nastartovala a i pomohla uskuteč-
nit řadu významných akcí. Určitě to bylo 
díky tomu, že jsme v krajském zastupi-
telstvu měli „svoje lidi“. A právě o to by-
chom se měli snažit i pro příš�  volební 
období. 
V sociální oblas�  se můžeme těšit 
na rozšíření kapacity Domova pro seni-
ory o 35 lůžek. Nový pavilon je projek-
tovaný na místě původního Domova, 
který bude stržen. Město se � m dosta-
ne kapacitně na řádově 100 lůžek, které 
by měly v budoucnu pro naše potřeby 
postačovat. Novinkou bude i pět odleh-
čovacích lůžek, která budou sloužit pro 
krátkodobé ubytování klientů v době, 
když jejich rodinní pečovatelé třeba od-
jíždějí na dovolenou. Tato stavební akce 
se již projekčně připravuje a její hodno-
ta, necelých 90 milionů Kč, bude z velké 
čás�  hrazena právě krajem. 

Nezanedbatelná fi nanční pomoc 36 mi-
lionů Kč z krajských zdrojů je i v případě 
rekonstrukce kláštera. Tímto se stomi-
lionová stavební akce výrazně posouvá 
k brzké realizaci. V obnovených prosto-
rách bývalé nemocnice pak v budoucnu 
rozšíří své sociální služby Život bez bari-
ér, z.ú.
Ze své gesce sportu vítám, určitě jako 
většina z Vás, krajem plánovanou vý-
stavbu sportovní haly u budovy gymná-
zia. Ta bude sloužit pro tři naše střední 
školy ve městě a určitě rozšíří možnost 
sportování v odpoledních a večerních 

hodinách pro oddíly a obyvatele našeho 
města. Velmi se na ni těší i členové ho-
rolezeckého oddílu, protože její součás�  
bude i horolezecká stěna. 
Takto bych mohl pokračovat i řadou dal-
ších drobnějších fi nančních částek, které 
do našeho města doputovaly a pomohly 
ušetřit městský rozpočet. Jestli tomu tak 
bude i v příš� ch čtyřech letech po vol-
bách je už jen na nás a ochotě podpořit 
naše kandidáty. Já pevně věřím, že tak 
společně učiníme. 

Milan Pospíšil, místostarosta

Přístavba domova pro seniory

ve spolupráci s GYMNÁZIEM a SOŠPG NOVÁ PAKA

vás zvou na přednášku

MUDr. Radkin HONZÁK, CSc.

PSYCHOPATI
A JAK S NIMI JEDNAT

7.  září 2020 od 18 hodin 
v  Aule Gymnázia a SOŠPG v Nové Pace
Vstupné dobrovolné, 
zakoupení všech jeho knih možné … 
Těšíme se na vás v rouškách!
Více na https://www.facebook.com/knihkupectvinovapaka/

Á

V ŘÍJNU JDEME OPĚT VOLIT…
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NA AKTUÁLNÍ TÉMA

Bc. Milan Pospíšil, velitel Hasičského záchranného sboru Nová Paka

Nezastupitelnou organizací řešící mi-
mořádné událos�  (požáry, dopravní ne-
hody, záplavy a další), které na člověka, 
naši společnost, seslala příroda, nebo si 
je přivodil sám, jsou hasiči. V Nové Pace 
je to Hasičský záchranný sbor KH kraje 
s bohatou mnohaletou historií. Jak tedy 
vypadá letošní rok, specifi cký nejen na 
přírodní výkyvy, byla jedna z prvních 
otázek na Bc. Milana Pospíšila, velitele 
zdejší stanice.
Ten letošní je specifi cký díky koronaviru, 
který nás zasáhl od poloviny března. V 
období té první vlny počet zásahů v na-
šem hasebním obvodu podstatně klesl. 
Mohlo to být způsobeno asi � m, že lidé 
méně cestovali, méně se navštěvovali 
navzájem. Nicméně, po ustání této vlny 
se pomalu dostáváme do „normálu“, na 
čísla loňského roku. Veřejnost „odhodila 
zábrany“, více cestuje, lidé se více na-
vštěvují, méně dbají na hygienická opat-
ření. Takže se vracíme k loňským číslům.
K jakým událostem nejčastěji vyjíždíte, 
jaké jsou příčiny požárů a jiných událos-
� ?
Nejčastěji vyjíždíme k technickým zá-
sahům, následují dopravní nehody. Až 
teprve na tře� m místě jsou požáry. Pří-
činou požárů bývají nejčastěji technické 
závady. Obklopuje nás stále větší počet 
technických zařízení – počítače, mobil-
ní telefony, televizory. V kuchyních pak 
ledničky, sušičky, vařiče a mohl bych 
pokračovat. Na vině je pak nedbalost, 
nedodržování technických podmínek, 
odstupových vzdálenos� , např. od stěn, 
zaústění kouřovodů a další.
Jak vypadá pracovní doba vašich lidí?
Profesionální hasiči slouží 24hodinové 

směny. Točí se tři směny - A, B, C. Přitom 
nezáleží na tom, zda je to sobota, nedě-
le či jiné svátky. Jejich život se skládá z 
jednoho celého dne v „hasičárně“ a dvou 
dnů doma. Samozřejmos�  je být stále na 
telefonu.
Jak se na takovou profesi připravují?
V ČR máme odborná učiliště požární 
ochrany. Než může příslušník samostat-
ně vykonávat funkci hasiče, musí absol-
vovat vstupní přípravu příslušníků a poté 
další specializační kurzy. Např. strojnický 
(obsluhy mobilní zásahové techniky, mo-
torových pil, rozbrušovacích agregátů a 
další), kurz chemické, technické služby 
až po velitelské, zabývající se tak� cko-
-strategickým řízením. Každý příslušník 
je ve své funkci náležitě proškolen. Je 
profesionálem.
Jakou máte obsazenost na novopacké 
stanici?
V současné době máme plný stav. Pří-
slušníci jsou věkově rozvrstveni. Ne-
předpokládám nějakou větší obměnu.
Je zájem mladých o tuto profesi – hasi-
če profesionála?
Nu, býval větší zájem. Když se však vypi-
sovalo výběrové řízení v Nové Pace, Jičí-
ně či v Hořicích, zájemců bylo stále dost. 
A požadavky na přije�  ke Sboru? Důležitá 
je maturita, ukončené úplné středoškol-
ské vzdělání, dále dobrá fyzická zdatnost 
a tomu odpovídající zdravotní stav. Vý-
hodou pro přije�  je činnost nebo práce u 
dobrovolných hasičů a řidičské oprávně-
ní sk. C. To však není podmínkou. Nechá 
se doplnit až po přije�  ke sboru.
Jaké máte technické vybavení?
Je na úrovni současné doby. Připomenu 
jen, že máme mimo jiné dvě cisterny. 

Jednou z nich absolvujeme 95 procent 
výjezdů. Je v technickém provedení plně 
vybavena na hasební práce i na poskyto-
vání předlékařské pomoci a vyprošťová-
ní u dopravních nehod. Druhým vozem 
je velkoobjemová cisterna s deví�  ku-
bíky vody. V průběhu následující doby 
bychom měli získat do užívání novou cis-
ternu v technickém provedení.
Pane Pospíšile, veřejnost je stále ohro-
mena tragédií požáru výškového domu 
v Bohumíně…
… je to velká tragédie, lidské neštěs�  da-
ných rodin. Na druhé straně, dle vyjád-
ření bezpečnostních odborníků, se spíše 
jednalo o závažný trestný čin s násled-
kem smr� . To je jedna věc. Domnívám 
se, a není to jen můj názor, že zúčastnění 
hasiči zde provedli profesionální zákrok 
s ohledem na daný rozměr požáru. Pro 
nás z toho mimo jiné vyplývá trvale dbát 
o řádný technický stav objektů (požární 
žebříky, hlásiče a další) a pro lidi samot-
né, aby nebyli lhostejní ke svému okolí. 
Rad je moc.

V případě, že nejste schopni zlikvido-
vat ohnisko požáru, opusťte místnost, 
utěsněte dveře, neužívejte výtah, ale 
schodiště, volejte o pomoc 112, 150 a 
pokud možno – pro lepší orientaci - vy-
věste bílé prostěradlo, jako orientaci 
pro hasiče. Co je však velice důležité 
– hasičům i policii je třeba vytvořit ná-
stupní plochy pro zásahovou techniku, 
což na dnešních sídliští ch nebývá leckdy 
jednoduché. 

Oldřich Houška
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Město Nová Paka ve spolupráci s Krajským vojenským 
velitelstvím Hradec Králové a spolkem letecké historie 

Czech Spitfire Club pořádají

ve dnech 11. a 12. září 2020

Slavnost k uctění památky letců Novopacka
1939-1945

při příležitosti 80. výročí bitvy o Británii
a 75. výročí ukončení druhé světové války

Program v pátek:
9:30 - Pro školy promítání filmu „Ležáky 42“

v novopackém kině a následná přednáška
Czech Spitfire Clubu.

19:00 - Pro veřejnost promítání filmu MUDr. Zdeňka 
Vítka „Naši letci v RAF“ v novopackém kině a následná 

přednáška Czech Spitfire Clubu, vstup zdarma.

Program v sobotu: 
10:00 - Vernisáž výstavy „Pačtí rytíři nebes“

v městském muzeu v Suchardově domě v Nové Pace.
13:00 - Slavnostní odhalení pomníku letcům

Novopacka 1939-1945 v Jírových sadech v Nové Pace.
Průlet historických dvojplošníků Tiger Moth z letiště

Podhořany a současných letounů AČR JAS-39 Gripen
ze základny taktického letectva Čáslav. 

14:00 a 15:00
 Komentované prohlídky ve stanovém táboře RAF a u 

makety letounu Spitfire v podání Czech Spitfire Clubu.

Slavnostní akci doprovodí Evergreen Dixieland Band.

Na akci spolupracují:
Městské muzeum Nová Paka, Královehradecký kraj, 
SŠGS Nová Paka, Novopacké sklepy, Pivovar Nová 

Paka a.s., 21. základna taktického letectva Čáslav, R.A.F. 
Station Czechoslovakia, Vojenský historický ústav Praha, 

Spolek vojenské historie Sky Riders, Klub vojenské
historie 276th Sqdn., Okrašlovací Spolek Vojenské

Historie Lomnice nad Popelkou, IPMS KRKONOŠE, 
spolek vojenské historie Jana a Milan Votavovi

a další kluby vojenské historie.

T. J. Sokol Nová Paka
pořádá pro veřejnost

vvv úúúttteeerrrýýý 222222... zzzááářřřííí 222000222000
na Letním stadionu 

DDDĚĚĚTTTSSSKKKÉÉÉ SSSOOOKKKOOOLLLSSSKKKÉÉÉ
ZZZÁÁÁVVVOOODDDYYY

Přiveďte děti na stadion!
Pro věkové kategorie:
1. 2018-17 2. 2016-15 3. 2014-13 4.2012-11  5.2010-09 6.2008-2007

Časový pořad:
15:00  prezentace
15:30 slavnostní nástup
15:45 start závodů

překážky 50 m (1. kategorie s rodičem bez doteku)

běh na 100 m (1. kategorie 50m s rodičem bez doteku)

hod míčkem
skok daleký (1. - 2. kategorie snožmo z okraje rozběžiště)

17:00 přespolní běh lesoparkem

Rodinné centrum Céčko
Otevřeno každý čtvrtek 9–12 h od 3. září 2020
v malém sále hotelu Centrál na náměs� ,
ofi ciální program začíná vždy uvítáním v 9:30.

Připravujeme zajímavá témata pro dě�  s vyráběním,
sezónní akce (Drakiáda, Mikulášská besídka apod.),
besedy na témata z okruhu mateřství.

Zveme nejen maminky s dětmi (od narození po předškoláky), ale také ta� nky, babičky a dědy nebo starší sourozence.
Těšíme se na vás v novém školním roce!

Za tým RC Céčko Pavla Šimková
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Náš tábor se konal 4. 7. – 18. 7. 2020. 
Ačkoli se to zdá super, jó, pojedeme 
na tábor, stojí za � m velký kus práce. 
Letos jsme se na tábořiště poprvé po-
dívali v pátek 15. 5. a poté tam strávili 
celý víkend. Náplní naší práce bylo po-
stavit konstrukci kuchyně, jelikož jsme 
tábořili v CHKO, na� rání stanových kon-
strukcí a kopání latrín. Pak už nás čekal 
tábor. Někteří vedoucí a starší skau�  
dorazili o pár dní dříve, aby nachystali 
tábor na příjezd dě� . To spočívalo v do-
dělání latrín, kuchyně a sestavení podlah 
pod stany. Když nastala sobota, dorazily 
dě�  se zbytkem vedoucích, letos kvůli 
výjimečné situaci transity, a začaly se 
stavět stany. Mezi� m co se dě�  zabyd-
lovaly ve svých stanech, jsme nachystali 
úvodní scénku do táborovky. Letos jsme 
měli Letopisy Narnie – Lev, čarodějnice 
a skříň. 
Základním pravidlem pro úspěšnou tá-
borovku je, mít dobré téma, které dě�  
zaujme. Pokud nějaké takové najdete, 
je třeba se seznámit s tématem, v na-
šem případě přečíst knihu a podívat se 
na fi lm, aby mohly vzniknout jednotlivé 
etapy. Vždy je lepší mít nějaké do záso-
by. Pro nás to znamená mít něco kolem 

18 etap. Může se to zdát přehnané nebo 
příliš brzy, ale táborovku na příš�  tábor 
již začínáme vymýšlet. Sice jsme teprve 
ve fázi tématu, ale je to tak akorát na to, 
abychom to bez problémů s� hli, jelikož 
ke každé etapě jsou potřeba různé re-
kvizity a předchází jí scénka, která dě�  
uvede do děje. 
Během tábora jsme si zvykli na určitý har-
monogram. Ráno byl budíček, po něm 
jsme se protáhli na rozcvičce, kterou 
vedl vždy jeden vedoucí. Pak následova-
la snídaně a ranní nástup v krojích a od-
dílových tričkách, kde se dě�  rozdělené 
do čtyř družin dozvěděly, co je to dané 
dopoledne čeká. Letos jsme vyzkoušeli 
nové rozřazení, dě�  byly ve družinkách, 
ve kterých pracují i během roku. Pouze 
starší skau�  byli smíšení, jelikož nema-
jí vlastní družinu. První družinkou byli 
Šmoulové – během roku vlčata, druhou 
byli Krakeni – světlušky a mladší skautky, 
tře�  byli Kirini – mladší skau�  a poslední 

byly Chlebzilly – starší skau�  a skautky. 
Po nástupu probíhala dopolední činnost, 
různé práce v táboře – služba v kuchyni, 
příprava dřeva, ohně, … Během dopole-
dní činnos�  byla svačina a kolem 12 h byl 
oběd. Po obědě byl polední klid, který 
trval cca 2 h. Po poledňáku následova-
la odpolední činnost, jejíž součás�  byla 
táborovka. Kolem 20 h byla večeře a ve-
černí nástup, kde se zhodno� l celý den. 
Po nástupu následovala večerní hygiena 
a zpívání u ohně nebo čtení. 
Samozřejmě nemohlo chybět ani polní 
vaření, kdy si každá družina vaří sama 
za dohledu vedoucích. Všichni dostali 
stejné suroviny, ze kterých ukuch� li čtyři 
různá a také dobrá jídla. V průběhu tá-
bora jsme měli tři výlety. Dva byly na půl 
dne a jeden byl celodenní. Všechny jsme 
si náramně užili. Stejně tak jsme si užili 
i celý tábor.

Za II. oddíl Věra Macháčková

SKAUTSKÝ TÁBOR SAULA 2020

Tak jako každý rok, tak i letos se náš 3. 
oddíl skautů vydal na skautský tábor. 

Vše to začalo v sobotu 4. 7. 2020 na vla-
kovém nádraží ve Staré Pace. Poté jsme 
se vydali na cestu, někteří na kole, jiní 
vlakem a zbytek auty. 
Letos jsme tábořili na louce U Hajného, 
což je naše oblíbené tábořiště na břehu 
Jizery v Benešově u Semil. Poté co jsme 
dorazili na místo, jsme se pus� li do prá-
ce. Postavili jsme stany, kuchyni, latríny 
a v následujících dnech také stožár a oh-
niště pro každovečerní táborový oheň. 
Skautský tábor ale není jenom práce. Ce-
lým táborem nás provází táborová hra, 
ve které družiny porovnávají a zlepšují 

své dovednos� . Ta letošní byla na téma 
Starých pověs�  českých, a tak jsme chy-
tali rozzuřeného golema, hledali jsme 
poklad Blanických ry� řů, designovali 
pražské kostely a spoustu dalšího. Také 
byly připraveny výzvy a soutěže pro jed-
notlivce, za které �  úspěšní získávali lis-
� ny od významných osobnos�  české his-
torie. Ti odvážnější a zdatnější si mohli 
zkusit slaňování skály nebo přejít přes 
řeku po laně. 
Abychom nebyli celou dobu na jednou 
místě a poznali okolí, vyrazili jsme na dva 
výlety. Ten první byl na pozůstatky hra-

TÁBOR U HAJNÉHO
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Skautské rozloučení
„Zapad den, slunce svit, vymizel 
z údolí, z temen hor, odpočiň, každý 
kdos, boží tvor. V lesa klín, padl stí n, 
hasne již vatry zář. Svatý mír kráčí z 
hor. Usíná boží tvor.“
Dne 18. 7., kdy naše oddíly končí své 
tábory a odeznívá slova skautské 
večerky, opus� la skautský pozem-
ský svět Olga Kracíková – Šauga.
Olina započala své skautování 
v Nové Pace již v roce 1937 a zaži-
la skautování v mnoha klubovnách 
rozesetých po Nové Pace, vznik zá-
kladny ve zlámaninské Sopce, bu-
dování skautské klubovny v centru 
města a bohužel i mnohá přerušení 
skautské činnos� . Naštěs�  byla i při 
každé obnově činnos�  a při návratu 
do naší klubovny. Za léta strávená 
ve skautu absolvovala mnohá vzdě-
lávání a kurzy, z nichž načerpané 
znalos�  předávala mladším gene-
racím na skautských schůzkách a 
táborech. Postupem času se začala 
starat o hospodaření našeho stře-
diska. Za její činnost se jí dostalo 
mnoha uznání a stala se i čestnou 
členkou Svojsíkova oddílu.
Není tomu tak dlouho, co s námi 
seděla u ohně svatého Jiří a zpíva-
la skautské písničky, které měla tak 
ráda. 
Za novopacké středisko Tě zdravíme 
a děkujeme za všechno, co jsi pro 
nás udělala.

du Sytová, druhý byl na Cimrmanovu 
nejnižší rozhlednu v obci Nouzov.
Tak ubíhal den za dnem a tábor se blí-
žil ke konci. V tuto chvíli se jako obvykle 
odehrává další důležitá událost, a to sli-
bový oheň, při kterém někteří skládají 
své sliby a stávají se tak skauty, vlčaty 
a světluškami. 
A byl tu pátek, poslední celý den tábora. 
Co jsme na začátku postavili, to jsme teď 
museli zase zbourat. Večer následoval 
slavnostní závěrečný táborák, který byl 
zároveň ohněm vzpomínek, při kterém �  

starší zavzpomínali na doby, kdy náš od-
díl vznikl a vedoucí oddílu předala tuto 
funkci svému nástupci. 
Ráno už nezbývalo než zbourat posled-
ní stavby, vše naložit do aut a postupně 
odjet domů plni zážitků k nezaplacení. 
Chcete taky? Přijďte s námi něco zažít! 
Začínáme první schůzkou již v pátek 
4. září od 16:00 ve skautské klubovně 
v Nové Pace. 

Za III. oddíl Kryštof Vitvar

JAK PSÁT A POSÍLAT ČLÁNKY DO ACHÁTU?
1. Články zasílat na adresu achat@munovapaka.cz VČAS – tj. vždy do 15. dne v měsíci.
2. OBSAH článku nesmí mít komerční a reklamní charakter (nejedná-li se o placenou inzerci)
  a musí se týkat NOVOPACKA a lidí v něm žijících.
3. Text musí být napsaný v textovém editoru (Word), nikoliv ve formátu PDF či JPG.
4. ROZSAH článku je max. 3000 znaků vč. mezer (tj. zhruba ½ str. ve Wordu). 
  Rozsah článků do rubriky SPORT max. 2000 znaků. Každá škola v Nové Pace má k dispozici.
  prostor v rozsahu 1 strany. V případě překročení limitu si RR vyhrazuje právo na výběr příspěvků.
5. Každý článek musí mít jasné AUTORSTVÍ – tj. uvedené celé jméno (křestní i příjmení).
6. K článku zasílat maximálně 3 FOTOGRAFIE ve formátu JPG nebo TIF, nevkládat do Wordu.
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PŘIDEJTE SE DO RODINY POJIŠŤOVNY ŠKODA!
Registrace k nám je jednoduchá. Stačí vyplnit pár údajů
on-line, nebo osobně na naší pobočce.
O vše ostatní se postaráme my!

Změna pojišťovny je možná od 1. 7. 2020 do 30. 9. 2020.

Zdravotní pojišťovna,
která se postará o zdraví
celé Vaší rodiny.

On-line registrace

Silná a stabilní rodinná pojišťovna s více než 25letou historií a největší sítí
zdravotnických zařízení a lékařů v regionech ŠKODA AUTO a. s.

široké preventivní programy pro děti, dospělé i seniory (vyšetření, pohybové
aktivity, dentální služby, očkování, podpora dárců krve a kostní dřeně atd.)

příspěvky na nadstandardní zdravotní péči a ozdravné pobyty

programy a výhody pro těhotné a novorozence

benefity a slevy u partnerských společností (např. plavání či bruslení zdarma)

vše o Vašem zdraví on-line v aplikaci Karta mého srdce

vstřícný a pozitivně hodnocený klientský servis

certifikát jakosti ISO 9001:2015 a ocenění HCI – Zaměstnanecká pojišťovna
roku 2019

Máte dotaz? Volejte 800 209 000 nebo pište na /zpskoda | www.zpskoda.cz
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Život bez bariér, z. ú. se postupně připra-
vuje na změny spojené s rozsáhlou pře-
stavbou kláštera v Nové Pace.
V průběhu letních prázdnin se podařilo 
objekt bývalého kláštera téměř vyklidit. 
To znamenalo mnoho místnos�  třípatro-
vé budovy, zaplněných různým využitel-
ným materiálem, přebrat, převézt a na-
skladnit jinam. 
I objekt Centrum bez bariér, budovu 
s číslem 2, čekají změny. Tento objekt 
bude nedílnou součás�  stavby, neboť 
bude napojen na klášter východní čás-
� . To znamená, že garáž v objektu bude 
po dobu stavby uzavřena a jižní terasa 
objektu, kterou nejvíce využívají klien-
�  sociálních služeb, bude mít omezený 
provoz. Jiná omezení se v Centru bez 
bariér nepředpokládají, snad jen par-
king u objektu bude mít nižší kapacitu. 
Příjezd do areálu bude řešen jinou pří-
stupovou komunikací, než bývalo kolem 
kostela Nanebevze�  Panny Marie v ulici 
Opolského. Nově bude vyznačen pomo-
cí směrovek jiný příjezd do areálu, kde 
Život bez bariér poskytuje v současné 
době sociální služby pro téměř 60 klien-
tů se zdravotním pos� žením a zaměst-
nává více než 40 pracovníků.
Pro lepší komfort zájemců o zápůjčky 
kompenzačních pomůcek bylo řešením 
půjčovnu přemís� t do severního objek-
tu č. 3 v areálu kláštera. Jedná se o pří-
zemní budovu, která je zcela bezbariéro-
vá, s parkovací plochou před objektem 
a proza� mní přístupovou komunikací, 

nacházející se v západní čás�  areálu. No-
vinkou v půjčovně jsou pomůcky, např. 
schodolezy, elektrické invalidní vozíky, 
nové an� dekubitní matrace do polo-
hovacích postelí nebo příslušenství pro 
zlepšení motoriky. 
Součás�  půjčovny se stal i prostor pro 
umístění nabídky originálních výrobků 
našich chráněných dílen. Zájemci si při 
příležitos�  zápůjčky mohou zakoupit 
i výrobky z keramiky, tapet a šité vý-
robky, např. kapsáře, ubrusy, zástěrky, 
roušky. Produkty jsou nabízeny i na na-
šem e-shopu nebo na prodejních akcích, 
které se pravidelně konají v prvním týd-
nu měsíce v Anenských lázních v Lázních 
Bělohrad nebo na vybraných jarmarcích.
Přestavba objektu kláštera je již ve fázi, 
kdy vybraný dodavatel převezme sta-

veniště v průběhu září 2020 a bude za-
hájena stavba, která je předpokladem 
oživení kláštera. Od roku 2004, po uza-
vření nemocnice v Nové Pace, byl objekt 
prázdný a nevyužitý. V roce 2006 jej 
spolu s dalšími objekty bývalé nemoc-
nice zakoupil na splátky Život bez bariér. 
Od té doby probíhaly přípravné práce 
např. průzkumy objektu, zpracování pro-
jektové dokumentace se stavebním po-
volením, zajištění fi nančních prostředků 
z fondů EU, od města Nová Paka a Krá-
lovéhradeckého kraje. V současné době 
byla zpracována prováděcí projektová 
dokumentace, vybrán dodavatel stavby 
a již nic nebrání samotnému zahájení 
stavebních prací.

Jitka Fučíková

STAVEBNÍ PRÁCE V KLÁŠTEŘE V NOVÉ PACE ZAHÁJENY V ZÁŘÍ 2020

T. J. SOKOL NOVÁ PAKA 
Všestrannost

základy atletiky a gymnastiky pro děti ve věku 7-10 let

Pokud máš zájem, přijď v úterý

1. září od 15,30 na Letní stadion.

Budeme se scházet zatím každé úterý od 15,30 do 17,00 hodin na stadionu.
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NAŠI BLÁZNI – TO SE VÁM POVEDLO
Když se před časem kulturnímu výboru 
městského zastupitelstva přišel předsta-
vit zapsaný spolek „Pač�  blázni“, málo-
kdo tušil, čeho jsou schopni.
Začali organizováním kvízových soutěží 
na půdě Novopackých sklepů a postup-
ně se organizačně propracovali k oblí-
beným snídaním v trávě, které situovali 
do příjemného prostředí upravených 
Jírových sadů. Právě při jejich organizo-
vání získávali � to mladí lidé zkušenos� , 
které v plné míře uplatnili v sobotu 1. 
srpna při organizaci akce „PAKA PLNÁ 
PIVA“. Obdivuhodné je, že se nedali od-
radit ani nejistou dobou koronavirové 
pandemie. A že nešlo jen o pouhou kon-
zumaci piva, svědčí postupné vystoupe-

ní šes�  hudebních uskupení, které už 
ve 12 hodin odstartoval náš novopac-
ký Evergreen Dixieland Band. Hudební 
produkci doplňovaly hojně zastoupené 
pivní soutěže a to vše s profesionální do-
vednos�  v� pně moderoval novopačák 
Petr Roubíček. Svoji premiéru doznalo 
i pódium, které město zakoupilo pro po-
dobné kulturní akce.
O pivní občerstvení se staralo celkem 
šest regionálních pivovarů a pochopi-
telně nesměl chybět náš – novopacký. 
Rovněž o žaludky účastníků bylo bohatě 
postaráno a nechyběla ani tombola se 
slosováním kuponů, které dokladovaly 
konzumaci ze všech zúčastněných pivo-
varů.

Velkým kladem bylo i slušné chování 
stovek návštěvníků, takže přítomná bez-
pečnostní služba byla bez zásahu. Dal-
ším kladem bylo, že akce proběhla plně 
v souladu s vyhláškou o rušení nočního 
klidu a současně byly druhý den Jírovy 
sady uklizené. 

Závěrem si dovolím organizátorům, na-
šim Bláznům z Paky, poděkovat za sebe 
i za všechny spokojené účastníky 
za skvěle strávenou srpnovou sobotu 
a popřát jim organizační elán do dalších 
akcí.
Blázni, děkujeme. 

Milan Pospíšil, místostarosta

NEMOVITOST
NA PRODEJ
LOMNICKÁ 81 + 83, Nová Paka
300 m od Masarykova náměstí
370 m2 kancelář a 360 m2 sklad a garáž
Byt 2+1 (58 m2) a 3+1 (82 m2)

Objekt je pronajatý

Tel. 737 256 215
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s.r.o.

www.spodnipradlo-fame.cz

Prodej a výroba 
spodního prádla

Komenského 410,  Nová Paka

Vyrábíme:  
PODPRSENKY

                    
* VYZTUŽENÉ
* KOSTICOVÉ
* BEZKOSTICOVÉ
* MATEŘSKÉ

KALHOTKY
KOŠILKY
NOČNÍ KOŠILKY

Obchod otevřeno:

9.00-12.30  13.00-16.00
PONDĚLÍ – PÁTEK
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Masáž těla teplým bylinným olejem
- detoxikační, vyživující a omlazující účinky.

Masáž hlavy
- pro vyživení a uvolnění nervového systému, 

vhodná při stresu, tinitu a zátěži obecně.
2. 10. a 9. 10, 18 hodin, pozvánka na meditaci 
podporující tělesnou a psychickou harmonii,

účast nahlásit prosím dopředu
na tel.: 776 331 724.

Kontakt: tel.: 776 331 724
www.masazni-domecek.cz
info@masazni-domecek.cz
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Žije svůj sen. Chtěla se stát architektkou 
a stala se jí. Chtěla stavět vysoké domy 
až k nebi a staví katedrály 21. stole� , jak 
sama v rozhovorech mrakodrapy nazý-
vá. Novopacká rodačka Eva Hendrycho-
vá odešla v roce 2002 na dvouletou stáž 
do San Franciska. Po návratu domů do-
končila studia a odešla do Číny, odtud 
pak do jižního Pacifi ku. Ve dvaadvace�  
odešla do světa, v šestadvace�  vypro-
jektovala v Šanghaji svůj první mrako-
drap.
Rok po dokončení vysokoškolského stu-
dia odjela do neznáma. Práci v Číně si za-
čala vyhledávat přes internet. Nebála se 
riskovat, začalo se jí dařit a otevřely se jí 
nevídané možnos� .
V současné době žije se svými dvěma 
dětmi na ostrově v Nové Kaledonii v Ti-
chomoří, kde pracuje ve své architekto-
nické kanceláři.
Z rodného podkrkonošského městečka 
Nová Paka se Eva ocitla ve velkém svě-
tě a v hledáčku médií. V roce 2019 vyšla 
kniha Velké ženy z malé země od Renaty 
Mrázové a jednou z uvedených velkých 
žen je právě Eva Le Peutrec.
Náš dálkový rozhovor probíhá za podiv-

ných okolnos� . Ostrov na kterém Eva 
s rodinou žije je již několik měsíců uza-
vřen a není možné z něho odletět. Na-
štěs�  je tu internet, a tak se můžeme 
ptát.

Pocházíte z malého městečka ve střední 
Evropě, nyní žijete na ostrově u moře. 
Byl to váš sen?
Musím říct, že ano. I když je to jeden 
z těch, co si uložíte hluboko do podvědo-
mí ještě jako dítě, desítky let na něj poza-
pomenete a pak si ho stejně zhmotníte... 
Dobře si vzpomínám, jak nám domů v 90. 
letech přišel první katalog od Fischera... 
Opatrovala jsem ho léta s posvátnou 
úctou a kochala se liduprázdnými pláže-
mi s palmami. Snila nejen o exo� ckých 
des� nacích, ale i o létání. Nakonec jsem 
si splnila i tento sen. Během studií jsem 
si přivydělávala právě jako letuška u Fis-
chera... Takže sny se plní...

Jste kosmopolitní rodina, jaké jazyky 
znáte, který doma používáte, a umí dě�  
česky?
“Kolik jazyků umíš, tolikrát jsi člově-
kem,” opakovali mi často doma v dět-

ství... Nesnášela jsem to úplně nejlépe, 
ale přesto se cizí jazyky pilně učila. Dnes 
jsem tomu ráda... Postupně jsem se učila 
německy, anglicky, z čás�  mandarinsky 
a francouzsky... Na dě�  mluvím zásadně 
česky. Jejich odpovědi jsou směs češ� ny 
s francouzš� nou. I když s prarodiči mluví 
výhradně česky. Musím říct, že je velmi 
milé je poslouchat. Mám skutečně pocit, 
že různé jazyky nám dají možnost proje-
vit různé aspekty naší osobnos� .

Váš životní příběh je velmi inspirující. 
Připadá vám váš život při pohledu zpět 
jako pohádka?
Pokud by můj příběh inspiroval byť jen 
jediného člověka, tak za to budu vděč-
ná a bude mi to dávat smysl. Snažím se 
lidem ukázat, jaký je náš skutečný po-
tenciál. Že my jsme architekty našeho 
vlastního života. Nikdo jiný... Byť se pří-
běh může jevit jako pohádka, je za ním 
spousta tvrdé práce. Neohlížím se zpět 
do minulos� ... Ani nehledím příliš do bu-
doucnos� . Snažím se žít teď a tady. Bu-
doucnost si tvoříme právě teď!

Architekt je výtvarník, má jistou před-

DÁLKOVÝ ROZHOVOR - ARCHITEKTKA EVA LE PEUTREC

Výtvarná díla, která byla vytvořena 
na červencovém prázdninovém plenéru 
mladých výtvarníků pod vedením Mar� -
ny Gra� ové, jsou vystavena v novopac-
ké knihovně do 5. září 2020. Plenéru se 
zúčastnili Pepa Míchal (10 let), Justýna 
Malinská (11 let), Aneta Krausová (13 
let), Karolína Machová (14 let), Žofi e 
Nováková (14 let) a Lucie Charamzová 
(15 let). Průběh plenéru popsala jedna 
z účastnit takto:
Je pondělí 13. července 8:00. My, za-
čínající umělci s chu�  opět se naučit 
něco nového, stojíme před budovou 
DDM v Nové Pace. Čeká nás pět dnů pl-
ných umění, přírody a skvělých zážitků. 
Od kresby až po malbu ztvárníme příro-
du tak, jak ji vidíme. Někteří z nás se dob-
ře znali, jiní se viděli poprvé. Když jsme se 
ale v pátek loučili, jako bychom se znali 
celé roky.
Kresba hor, kopců a chaloupky. To bylo 
naše první dílo. Stejný pohled, a přesto 
je každý obraz úplně jiný.
O den později stojíme na tom samém 
místě, tentokrát s vlastnoručně namí-
chanými barvami, a pokoušíme se zno-
vu zachy� t krásu přírody. Při míchání 

barev se jídelna proměnila v něco jako 
chemickou laboratoř, plnou nádob růz-
ných tvarů a velikostí . Nakonec se přeci 
jen povedlo namíchat odstí ny, které jsme 
potřebovali. Úspěch.
Malba stromů. Nebyl to jeden strom, ani 
dva. Bylo jich desítky. Nejednomu z nás 
působil tento obraz po� že. Možná jsme 
měli trochu chuť ho zahodit. Ještě že to 
nikdo z nás neudělal, protože po nalako-
vání a zasazení do rámu vypadají malby 
stromů opravdu krásně.
A už je tu čtvrtek 16. července. Tentokrát 
kreslíme kvě� nu. Posloucháme písničky, 
povídáme si a načrtáváme okvětní lístky. 
Čtvrtek jsme si užili snad ze všech dnů 
nejvíc. Po kresbě přišla i malba. Tento-
krát jsme místo štětců používali také 
prsty. To, abychom lépe napodobili stav-
bu květu. Ze začátku vypadaly obrazy 
kvě� n docela obyčejně, po jejich dokon-
čení jsme si je ale oblíbili. Večer jsme si, 
snad za odměnu, opekli buřty a povídali 
si o všem, co jsme za ty krátké čtyři dny 
s� hli. Mimo jiné jsme také kreslili portrét 
a vymýšleli krátké a úsměvné básničky.
Přespávali jsme v DDM. V pátek, asi 
v 6:30 jsme už hbitě šlapali do kopce. 

Chtěli jsme si nakreslit rozbřesk. Ten 
jsme nakonec stejně neviděli, ale pohled 
na mraky a ospalou krajinu stál za to.
Přišlo poslední kompletování, sepiso-
vání. Něco jsme se naučili, něco jsme 
vytvořili a spoustu jsme toho zažili. 
S rados�  prohlašujeme, že těch pět dnů 
mělo opravdu smysl.

Karolína Machová

LÉTO NA PALETĚ
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stavu, ale musí spolupracovat s projek-
tanty, kteří vidí spíš normy a předpisy. 
Jaká je pro vás tato spolupráce, navíc 
ve velkém týmu?
Architek�  jsou různí, někdo je více umě-
lec, někdo více technik. Já osobně se 
snažím tyto polohy vyvažovat. Mám 
ráda jak technickou stránku věci, tak tu 
uměleckou. Dobrá stavba může vznik-
nout pouze tehdy, když se tyto aspekty 
protnou. 
V tom vidím skutečné kouzlo této profe-
se. Už na škole roky studujete ocelové, 
betonové, dřevěné konstrukce a zároveň 
dějiny umění a architektury. Ale i právo 
atd... Stavbu musíte umět nejenom na-
vrhnout, ale i odprezentovat, přesvědčit 
developera... Musíte mít obchodní ta-
lent, komunikační schopnos� , zároveň 
umět naslouchat jako psycholog. Je toho 
hodně... To je to, co mne na architektuře 
tolik baví. Ta renesanční mul� oborovost.

Vždy jste měla sen stavět mrakodrapy?  
Co váš vlastní dům? Sníte o nějakém?
Sen navrhovat mrakodrapy tam byl 
od dětství. K takové práci se však do-
stane skutečně jen promile architektů.  
A to  ještě většinou až na konci svého 
života. Tím se liším od ostatních.
Návrh vlastního domu je pro architekta 
jedna z nejtěžších zakázek... Sám sobě 
je � m nejtvrdším kri� kem. Každou vilu, 
kterou navrhuji, navrhuji tak, jako bych 
v ni měla sama žít. (Samozřejmě s ohle-
dem na životní styl majitelů.) Pokud mě 
návrh baví a dává touhu v něm bydlet, 
vím, že je to dobrý návrh...

Na každé fotografi i působíte velmi ele-
gantně a žensky. Jde o vaši zálibu? V ci-

vilu a na stavbě chodíte také takto  ob-
lékaná?
Děkuji :). Módu miluji, vnímám ji jako 
způsob vlastního vyjádření. Elegance 
je mi vlastní. V civilu hodně kombinuji. 
Zvláště ženský styl s ryze mužským, ele-
ganci se Street Style... Dává to ou� itu 
tu pravou šťávu. (O to se vlastně snažím 
i v architektuře.) Také jsem si zamilova-
la bílé tenisky, které se dají zkombino-
vat snad úplně se vším a zároveň s nimi 
mohu i na stavbu. (Pak už tedy nejsou 
bílé...)
Lodičky na vysokém podpatku však i na-
dále zůstávají mojí vlajkovou lodí. Je to 
moje srdeční záležitost...
Móda mě zkrátka baví. Třeba jednou do-
jde i na vlastní značku...

Téměř každého nějak ovlivnila litera-
tura. Pohádky v dětství a příběhy v do-
spělos� . Jak to máte se čtením vy? S� -
háte i dnes číst? Čtete dětem?
Čtu velmi ráda a hodně. Zvlášť teď, 
po několika letech, kdy byly dě�  úplně 
malé a na čtení nezbýval čas, si to uží-
vám. Nečtu ani tak knihy, jako spíš novi-
nové články. V anglič� ně, francouzš� ně, 
češ� ně. Zajímá mne, co se děje ve světě 
v různých oborech. (Od umělé inteligen-
ce po umění...) Pomáhá mi to vidět svět 
v souvislostech.
Během karantény jsem začala i hodně 
psát... Uklidňovalo mne to, až z toho 
vznikla kniha. Doufám, že se podaří ji 
vydat... 

Tento dálkový rozhovor vedeme 
v době, kdy je ostrov uzavřen.  Pro nás 
suchozemce sen, pro vás denní realita. 
Jak se dá tak dlouhá doba přežít na jed-

nom místě bez možnos�  odcestovat. 
Cestujete ráda?
Mnoho lidí si život na ostrově idealizu-
je. Mají svoji roman� ckou představu. 
Ve skutečnos�  je to psychicky docela ná-
ročné. Izolace je patrná. Mám hodně lidí 
v okolí, kteří to nedali a museli se odstě-
hovat. O to víc je to náročnější teď, kdy 
se zavřely hranice ostrova. Nemožnost 
cestovat je pro psychiku velmi � živá... 
Je to ztráta svobody. Zvláště, když nikdo 
neví, jak dlouho to potrvá... 
Až teď jsem si plně uvědomila, jak moc 
mi ČR chybí. Možná i proto jsem v době 
karantény napsala svoji knihu. Měla jsem 
potřebu se propojit se svými  kořeny...

Pracujete v zahraničí, máte sen postavit 
něco i v Čechách?
Ten sen tu určitě je. ČR je můj domov. 
Pokud bych mohla přispět svým know-
-how  k rozvoji této krásné země, jenom 
by mne to těšilo. Nějaké menší zakáz-
ky v Čechách mám. Větší plánované se 
momentálně pozastavily z důvodu Co-
vid-19.
Všechno na světě má svůj čas... Mož-
ná právě tato nelehká doba mi pomůže 
přetavit stesk po domově v něco archi-
tektonicky velkolepého... Moc bych si to 
přála! 

A mě nezbývá, než jen dodat, že nejlé-
pe by si mohla novopacká rodačka spl-
nit svůj sen a vyprojektovat nám novou 
knihovnu v Nové Pace. Propojila by se 
touha čtenářů a pracovníků knihovny 
se sny naší nadané rodačky.

Lenka Macháčková
Městská knihovna Nová Paka
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Změna výpůjčního systému
v Městské knihovně Nová Paka 

Na konci července knihovna přešla na celosvětově rozšíře-
ný výpůjční systém KOHA. S � m přichází změny pro knihov-
níky i naše uživatele. Čtenáři, kteří si dosud hlídali včasné 
vrácení knih, změnu uvítají. Stále pla� , že knihy půjčujeme 
na jeden měsíc a následně lze výpůjčku dvakrát prodlou-
žit, pokud na knihu nečeká někdo jiný. Knížku by neměl půl 
roku blokovat jediný člověk. Tato změna je výhodou pro 
poc� vé čtenáře, kteří na knihu dlouho čekali. 
Nejzásadnější změny se týkají upomínek za pozdní vráce-
ní knih. Z paušální částky za zpožděné vrácení výpůjček se 
stává pohyblivý poplatek ve výši 1 Kč za 1 dokument a 1 
den. Za deset knížek vrácených pět dní po termínu nyní 
tedy čtenář zapla�  50 Kč namísto dosavadních 30 Kč. Stej-
ně tak ale za zpoždění dvou knih o jeden den je to pouze 
dvoukoruna. Systém je tedy spravedlivější. Navíc čtenáři, 
kteří uvedou svůj e-mail, budou sedm dní před koncem 
výpůjční lhůty upozorněni, že se blíží konec výpůjční doby 
a mohou si knihy přes web knihovny prodloužit, nebo je 
přijít vrá� t. Pozor! Již vůbec nebudeme zasílat upomínky 
poštou, takže pokud čtenář neuvede e-mail nebo telefon, 
o upomínce se dozví až při návštěvě knihovny, nebo z do-
poručeného dopisu, který je zasílán po 45 dnech od data, 
kdy měla být kniha vrácena.
S upomínkami souvisí i změny v prodlužování. Nově nepla-
� , že s načtením čtenářského průkazu se všechny výpůjčky 
automa� cky prodlouží. O prodloužení je třeba požádat u 
pultu nebo si jej provést samostatně přes internet, ovšem 
knihy lze prodlužovat nejdříve 15 dní po půjčení (což zna-
mená, že knihy půjčené v různých dnech mohou mít také 
rozdílné datum vrácení). Výpůjční lhůta je stále 31 dní a 
prodloužit ji lze maximálně dvakrát. Jednu knihu tak lze mít 
maximálně 93 dní. U rezervované knihy je možné výpůjční 
lhůtu prodloužit pouze o 14 dní. 
Vzhledem ke zpřísňující se ochraně osobních údajů již na-
dále nebudeme moci tolerovat půjčování několika osob 
na jeden průkaz a budeme v souladu s knihovním řádem 
trvat na tom, aby každý uživatel měl průkaz vlastní. Věří-
me, že to budete respektovat. Vždyť cena jednoho průkazu 
pro dospělého čtenáře je 100 Kč za 365 dní, pro seniory 
a studenty činí 50 Kč a pro dě�  20 Kč. Nebo vyjádřeno ji-
nak: roční registrace dospělého čtenáře v knihovně stojí 
asi stejně jako tře� na jedné knihy v obchodě. Změn do-
zná také čtenářské konto. Ve chvíli, kdy čtete tyto řádky, 
už je přístupný elektronický katalog knihovny a to z adresy 
knihovnanpaka.cz. Pro první přihlášení na webový katalog 
je nutné navš� vit knihovnu a nahlásit knihovníkovi přihla-
šovací jméno. Poté už si v pohodlí domova nastavíte heslo. 
Víme, že přijmout změny nebývá snadné. Věříme však, že 
výše uvedené změny povedou nakonec ke spokojenos-
�  nás všech (mimo jiné proto, že knihy budou cirkulovat 
rychleji a dostanou se tak k více čtenářům).
Vážení uživatelé knihovny, děkujeme vám za trpělivost 
s různými problémy, které celý přechod provází a ještě 
možná pár týdnů provázet budou. Věříme, že až se poda-
ří všechny drobnos�  vychytat, budete s novým systémem 
spokojeni. Nový systém toho umí opravdu hodně a v mno-
ha ohledech je pro uživatele přehlednější a má spoustu za-
jímavých vychytávek, ale o nich zase příště. 

Vaši knihovníci
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HLAS SE HLÁSÍ K HLASOŇOVI
Když v roce 1859 vznikl v Nové Pace zpě-
vácký spolek Hlasoň, položil � m základy 
dlouhé tradice sborového zpěvu v na-
šem městě. Pod jeho vlivem vznikaly pě-
vecké sbory v širokém okolí. Na podnět 
a pozvání novopackého rodáka, učitele 
Fran� ška Záhorského, člena a dirigenta 
Hlasoně, se sešli na novopacké radnici 
zástupci zpěváckých spolků a rozhodli se 
založit pěveckou župu. Ustavující schůze 
se konala 28. září 1891. Bylo v ní zastou-
peno 18 zpěváckých spolků z 15 výcho-
dočeských měst a obcí - vznikla tak první 
česká pěvecká a hudební župa. Plných 35 
let stál v jejím čele primář MUDr. Václav 
Matys. 30 let byl též předsedou Hlasoně. 
Funkci jednatele po celé období vykoná-
val řídicí učitel, novopacký patriot, Josef 
Jíra. V roce 1894 byl v Nové Pace založen 
pěvecký sbor Vlas� mil. Po 15 letech čin-
nos�  se spojil s Hlasoněm. 
Po celou dobu své existence se Hlasoň 
výrazně podílel na společenském a kul-
turním životě města. Jeho zástupci se 
zúčastnili pohřbu Fran� ška Palackého 
v Praze, položení základního kamene 
Národního divadla a dalších význam-
ných národních akcí. Hlasoň přežil dobu 
2. světové války. Ještě po ní měl řadu vy-
stoupení. Starší pamětníci ještě pamatu-
jí jeho výchovné koncerty pro žáky no-
vopackých škol. Obvykle se konaly v sále 

městského hotelu Centrál. V 50. letech 
činnost Hlasoně ustala. 
Sborový zpěv se v Nové Pace udržel zá-
sluhou mnoha kantorů místních mateř-
ských, základních i středních škol. Výji-
mečné postavení mezi nimi zaujal sbor 
Střední pedagogické školy - Amabile 
- neboli Amabilky. U jeho založení stáli 
vynikající sbormistři Václav Brádle a Bo-
žena Šťovíčková. Na jejich práci navázala 
pak současná vedoucí sboru Mgr. Ale-
na Matějovská. Sbor vystupoval v růz-
ných místech naší republiky a úspěšně 
reprezentoval školu, město i naši zemi 
v zahraničí. Přínosem sboru bylo i to, 
že mnoho děvčat se po ukončení studia 
dále věnovalo sborovému zpěvu - mno-
hé z nich jsou členkami našeho Hlasu.
Hlas vznikl před 20 lety zásluhou Magdy 
Mar� ncové - tehdy profesorky Střední 
pedagogické školy a později ředitelky 
ZUŠ v Nové Pace. Se založením sboru 
pomáhal J. Bareš - v době studií člen 
vysokoškolského sboru v Praze a poz-
ději mužského Pěveckého sdružení se-
veročeských učitelů (PSSU) v Mostě. 
Zřizovatelem sboru je Městské kulturní 
středisko v Nové Pace. První vystou-
pení měl Hlas 10. 4. 2001 pro lázeňské 
hosty v Lázních Bělohrad. Vystoupení 
bylo tehdy společné se sborem Amabi-
le. Po odchodu Marty Mar� ncové vedla 
sbor Mgr. Petra Lukavcová - absolventka 
PF UJEP v Ús�  nad Labem, obor Hudeb-
ní výchova a sbormistrovství. Za 20 let 
své existence reprezentoval sbor naše 
město v různých místech České republi-
ky (Tábor, Chomutov, Praha, Hradec Krá-
lové a další). Výrazného úspěchu dosáhl 
Hlas vítězstvím na fes� valu v polských 
Pieszicích. Vzpomínáme i na pěkná před-
vánoční vystoupení v nedalekých Úbi-
slavicích nebo v krkonošských Roprach-
� cích. Sbormistryně Mgr. Alena Lelková 
- profesorka na zdejším gymnáziu - vede 
i sbor Gymnázia v Nové Pace. Její zástup-
kyní je Mgr. Jitka Krausová, která vede 
i dětský sbor na ZŠ ve Staré Pace. Oběta-
vou předsedkyní a jednatelkou sboru je 
Věra Macháčková. Sbor měl na 250 vy-
stoupení a většinu z nich milým slovem 
provázela Hana Fejfarová. Kroniku sboru 
svědomitě vedla Eva Šinkmanová a nyní 
Věra Hörstová. 
Slavnostní vystoupení k 20. výročí za-
ložení Hlasu se uskuteční 10. 10. 2020 
ve velkém sále Městského kulturního 
střediska v Nové Pace.

RNDr. Jaroslav Bareš

RELAX V LÉTĚ
Nízkoprahové zařízení pro dě�  
a mládež, Relax v Nové Pace, fun-
guje i během letních prázdnin. A co 
všechno jsme o letošních prázdni-
nách podnikli?

V červenci jsme procestovali všech-
ny kon� nenty, poznávali jsme jejich 
kulturu, obyvatele i přírodu. To vše 
při povídání, dokumentech a zábav-
ných hrách. Nechybělo ani oblíbené 
tvoření, vyzkoušeli jsme si techniku 
Stringart, malovali obrázky do oken 
a vyráběli z Fima. 
V srpnu jsme se pak věnovali spor-
tu. Povídali jsme si o sportech zná-
mých i neznámých, individuálních 
i skupinových, odpočinkových i ex-
trémních. Při kvízech jsme si ověřili 
své znalos�  z oblas�  sportu, pozná-
vali jsme známé sportovce a sporty. 
Zahráli jsme si fotbálek a šipky, zašli 
jsme na piknik do parku a vyrazili 
na výlet do Hradce Králové. Vyrobili 
jsme si chobotničky z vlny, náramky 
z padákové šňůry, lapač snů a mag-
netky se zvířátky. Ale hlavně jsme 
si společně užili spoustu legrace. 
V srpnu jsme se také přestěhova-
li do nových prostor, kam za námi 
můžete od září docházet.

Na Vaši návštěvu se nově těšíme 
na adrese Masarykovo nám. 1.

Co nás čeká v září? Budeme si po-
vídat o osobním rozvoji, zvládání 
konfl iktů a emocí, a 24. září se Relax 
tradičně na jedno odpoledne otevře 
veřejnos� , můžete si přijít prohléd-
nout prostory klubu, zahrát si hry 
nebo si vyrobit něco pěkného. 

Pracovnice NZDM Relax
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KMP 05 „Výroční“ sestava radioklubu po Polním dnu 2020

RADIOKLUB OK1KMP - OSLAVY I SOUTĚŽNÍ ÚSPĚCHY
Již dříve avizované oslavy 70. výročí 
novopackého radioklubu OK1KMP pro-
běhly na přelomu měsíců června a čer-
vence. Poslední červnová sobota patřila 
společenskému setkání na Zvičině, kde 
jsme díky vstřícnos�  královédvorského 
klubu OK1KOB získali do společného uží-
vání jejich vysílací základnu, kterou jsme 
postupně i v době epidemie částečně re-
konstruovali. Výsledek obnovy se hodil 
k uspořádání posezení členů obou klubů 
a oslavy výročí toho našeho. Víkendové 
odpoledne tak bylo ve znamení setkání 
několika generací radioamatérů, kte-
ří vzpomínali na uplynulá léta v éteru, 
na vývoj techniky a změny v technologi-
ích vysílání. Královédvorš�  kolegové byli 
navíc překvapeni naší renovací vnitřku 
základny, která zahrnovala zateplení 
prostoru, nové elektorozvody, vybavení 
vysílacích stanovišť a v neposlední řadě 
i vytvoření kuchyňského koutku, který 
poslouží hlavně při dlouhých závodech. 
Během následujícího týdne vrcholily pří-
pravy na pres� žní událost radiomatérské 
sezony, závod Polní den 2020. Je to vý-
znamný celoevropský závod, jen o něco 
starší než náš spolek. První červencový 
víkend tak radioklub „osídlil“ nedaleký 
kopec Kozinec u Vidochova. Technické 
přípravy začaly již v pátek, jak přípravou 
zázemí, tak samotnou stavbou vysílacích 
stanovišť. Letos jsme, díky dotaci města 
Nová Paka, opět povýšili technické vyba-
vení a zdokonalili jsme anténní systém 
v pásmu 432 MHz a o dostatek energie 
se po celou akci postarala nově zakou-
pená elektrocentrála. Páteční večer pak 
byl společenskou událos�  pro samotné 
členy radioklubu OK1KMP, jejich rodinné 
příslušníky a přátele. Sobotní program 
již mířil k soutěžní činnos� . Dopoledne 

byl ohodnocen junior Ondra za loňské 
2. místo v Polním dnu mládeže v pásmu 
432 MHz a zástup gratulantů pak popřál 
k životnímu jubileu Romanovi OK1NPF
a Věře, manželce Mar� na OK1TKN. 
V pravé poledne se rozjela soutěžní vysí-
lání juniorské kategorie. Našich mladých 
byl letos dostatek, a tak se obsadila obě 
možná soutěžní pásma. Celoroční pří-
prava přinesla velmi cenný úspěch v pás-
mu 432 MHz, a to 1. místo. 
V pásmu 144 MHz jsme vyzkoušeli pro-
voz na dvě soutěžní značky a výsledkem 
bylo 5. a 7. místo. Po tomto juniorském 
závodě už čekaly mikrofony na „dospě-
lou“ kategorii. Aby naše vysílání bylo 
pestré, ale i užitečné pro ty, kteří chtějí 
získat náš výroční diplom, použili jsme 
všechny naše soutěžní značky. Stálou 
klubovou OK1KMP, čistě soutěžní OK5P 
a jubilejní OL70OMP. Jubilejní značka 
přinesla v pásmu 144 MHz, díky snaze 
operátorů, krásné 3. místo. Postupné 
použi�  všech značek v pásmu 432 MHz, 
v kategorii 6hodinových úseků, přineslo 
obsazení celé „bedny“ vítězů. Všechna 
tři umístění, po zveřejnění předběžných 
výsledků, vyvolala velkou radost všech 
zúčastněných s konstatováním, že jsou 
o to významnější v roce výročí klubu. 
Veškeré přípravy, jak technické i organi-
zační, se tak zúročily v krásný a důstojný 
výsledek.
Velký dík nás všech patří všem členům, 
kteří se nad rámec běžných ak� vit vě-
novali zmíněné rekonstrukci základny 
na Zvičině i samotným přípravám klubo-
vých oslav.
Více informací o průběžné činnos�  
a účas�  v závodech na www.ok1kmp.cz. 

Za radioklub OK1KMP
Roman Pokorný - OK1NPF 

KMP 01 Setkání členů radioklubů 
OK1KOB a OK1KMP „na boudě“

KMP 02 Montáž anténní soustavy
na 432 MHz před závodem

KMP 03 Nejen radioklub slavil
 - oslavenci Roman OK1NPF a Věra

KMP 04 Radioamatérští  elévové
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SQS Vláknová op�ka a.s. ve společném projektu s Qui�ner & Schimek s.r.o. založily firemní mateřskou školku - dětskou skupinu Saurus. Jedná
se o plnohodnotné vzdělávací zařízení pro předškolní dě�, které bylo zapsáno do rejstříku dětských skupin Ministerstva práce a sociálních věcí
ČR a od srpna 2020 je oficiálně v provozu.

Dětská skupina Saurus je nadstandardně pojaté vzdělávací zařízení pro dě� ve věku od 2 do 6 let. Sídlí v kompletně zrekonstruovaném
rodinném domku v Havlíčkově ulici v Nové Pace nedaleko sídla společnos� SQS Vláknová op�ka. Dě� mají k dispozici velmi kvalitně vybavené
zázemí s hernami, klidovou místnos�/místnos� na spaní, kuchyňkou, jídelnou a učebnou. K venkovním ak�vitám slouží vlastní uzavřená
zahrada s pískoviš�, záhonky a herními prvky. Kapacita zařízení je 12 dě� s �m, že podle zájmu může být navýšena až na 24 dě�. Celoroční
provoz zajišťuje kvalifikovaný personál podle propracovaného výchovného a vzdělávacího plánu.

Výchovný a vzdělávací program klade důraz na individuální přístup s ak�vitami dle schopnos� dě�, rozvoj krea�vního, technického
a analy�ckého myšlení se zaměřením na to, co dě� baví a jde jim, včetně využi� moderních a inova�vních didak�ckých pomůcek a vybraných
prvků moderních směrů výuky (např. Montessori). Součás� výchovně vzdělávacího programu jsou rozmanité ak�vity a vzdělávací nebo
zájmové činnos�, jako je pohyb a sport (jóga, plavání, bruslení, lyžování, horolezecká
stěna), umělecké a tvůrčí činnos�, hudba (flétničky), kulturní akce, ekologie, zahrádka,
anglič�na, logopedie formou hry, předškolní příprava a jiné.

Založením dětské skupiny se společnos� SQS Vláknová op�ka a Qui�ner & Schimek
rozhodly podpořit rodiny svých zaměstnanců s malými dětmi. Případná volná kapacita
může být nabídnuta také jiným firmám nebo rodičům, kteří budou mít o využi� služeb
tohoto moderního vzdělávacího zařízení zájem (více informací na www. sqs-saurus.cz).

FIREMNÍ MATEŘSKÁ ŠKOLKA OFICIÁLNĚ V PPROVOZU

POTŘEBUJEME PRÁVĚ VÁS
OPERÁTOR VÝROBY - SPECIALISTA

Co Vás u nás čeká?
• Ruční výroba speciálních, přesných a důmyslných op�ckých komponent.
• Práce v čistém a klidném prostředí ve 2směnném provozu – střídání ranní (6:00-14:00)

a odpolední (14:00-22:00) směny.
• Nejedná se o pásovou výrobu, práce převážně vsedě, není fyzicky náročná.

Jaké znalos� a dovednos� u nás využijete?
• Výborné motorické schopnos�, manuální zručnost, pečlivost, trpělivost, spolehlivost.
• Dobrý zrak, brýle nejsou překážkou.
• Nadšení pro techniku, cit pro jemnou mechaniku.

Na co se u nás můžete těšit?
• Na základní hodinovou mzdu 100 Kč.
• Na příplatek za zařazení do 2směnného provozu 14 Kč za každou hodinu práce.
• Na osobní ohodnocení podle zručnos� a šikovnos� od 100 Kč do 8 000 Kč.
• Na práci se špičkovými technologiemi v příjemném prostředí v centru Nové Paky.
• Na důkladné zaškolení.
• Na nástup do zaměstnání dle dohody.
• Na širokou škálu benefitů a odměn (100 Kč stravenky, 1 500 Kč měsíčně při splnění

docházky, nadstandardní ohodnocení práce přesčas, firemní kurzy AJ a NJ, odměny za
doporučení nového zaměstnance, za zlepšovací návrhy, zaměstnanecké telefonní tarify).

Aktuální nabídku volných pracovních pozic najdete na www.sqs-fiber.cz v sekci Kariéra

V případě Vašeho zájmu o pracovní pozici
vložte svůj životopis přes naše webové stránky,

zašlete na personal@sqs-fiber.cz
nebo si přĳďte osobně vyplnit dotazník

uchazeče o zaměstnání.

Vaše dotazy rádi zodpovíme na
tel. 493 765 381.

www.sqs-saurus.cz
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O Ždíreckém mlýnu se u nás doma někdy 
mluvilo, ale nás dě�  to příliš nezajímalo. 
Až potom začátkem 60. let, snad ke kon-
ci mého studia v Železném Brodě, ale 
rozhodně před mým vstupem na praž-
skou umprumku, mi teta Marie řekla, 
že se ve Ždírci, v bývalém mlýně, usadil 
sochař Ladislav Zívr. Z mlýna pocháze-
la moje prababička Fran� ška Mádlová, 
maminka Josefa Tulky, malíře z generace 
Národního divadla. O něm se doma hod-
ně mluvilo a jeho poslední dva dopisy 
před zmizením v Itálii přechovávám jako 
vzácné relikvie, stejně jako šňůru čes-
kých granátů, nasbíraných kdysi ve vodě 
Olešky u Ždíreckého mlýna, jak vyprá-
věla moje maminka Fran� ška. Její ma-
minka, také Fran� ška, pocházela z první 
usedlos�  č. p. 1 po cestě neobydleným 
údolím od Ždíreckého mlýna do Levínské 
Olešnice.

Důvod k návštěvě tedy byl a o sochaři 
Zívrovi jsem něco věděl. Cesta od nás 
z Podlevína, z jižního úbočí masívu Le-
vína, vede přes kopec severozápadním 
směrem do údolí potoka v olšinách. 
Doma jsme tomu místu říkali za hora-
ma. Cesta krásná, většinou lesem, v létě 
chladivá, v zimě hodně sněhu, opuštěná, 
nikdy jsem snad nikoho nepotkal. Zívra 
zajímala. Jednou k nám na podzim po ní 
přišel, vybírali jsme na poli brambory. 
Ladislav pomáhal, ale většinou to byla 
úžasná přednáška o tvaru brambory, 
soše a Hansu Arpovi.
Protože jsme byli sousedi přes kopec, se-
znamování bylo jednoduché, Ladislavova 
žena Jituš, vlídná, babička usměvavá, dva 
ohromní králíci na lavici, kočka, miska 
pro sousedovic psa… Pamatuji se přesně 
na ohromující dojem z přeplněného ate-
liéru a na vážnost Ladislavova vyprávění 

o rodu Mádlů v tomto bývalém mlýně. 
Silněji než já vnímal návštěvu mladíčka, 
který chce být malířem či sochařem a je-
hož předkové na tomto místě mleli obilí, 
byli zaprášení moukou a občas slušně 
svátečně malovali. Já byl poprvé v tak 
velkém ateliéru a nikdy jsem neviděl ta-
kové množství nádherných soch, kreseb 
a drobných skic. Tvořivá atmosféra byla 
jasně cí� t a pamatuji se na zvláštní vztah 
ateliéru s přírodou: terén viděný oknem 
na východ a druhým na západ byl téměř 
ve stejné úrovni s cihlovou a prkennou 
podlahou ateliéru. Z východní strany 
přitékala kdysi náhonem do mlýnu voda 
a západním směrem odtékala. Vnímal 
jsem tenkrát ten přítomný silný vztah 
s přírodou silněji než rodové kořeny. 
Ždírec byla tvorba uprostřed přírody, ne 
roman� cká idyla, ale život se všemi sou-
vislostmi venkovského ži� .
Chodil jsem cestou přes kopec do Ždír-
ce často, poslouchal jsem řeči o kumš-
tu ze všech možných stran, o měsíci, 
o sněhem zapadaných cestách a těžkých 
nákupech, o kamenech, větvích a koře-
nech, o cihlářské hlíně a jiskřivé Olešce, 
a vídal jsem zde nejrůznější vzácné lidi. 
Ladislavovy sochařské myšlenky a rady, 
sdělované v prostředí ždíreckého mlýna, 
jsou pro mne cenné a zásadní stále. 
Byl jsem rád, když jsem mohl pomoci 
s jakoukoli prací. Jedno léto se stavebně 
upravoval ateliér a s kamarádem Petrem 
Keilem, architektem a nyní profesorem 
na pražské umprumce, jsme dostali 
za úkol vymalovat čistým vápnem celý 
prostor. Pracovali jsme několik dní a ně-
kdy jsme museli zůstat do rána. Ladislav 
vyprávěl a paní Jituš nás rozmazlovala 
dobrým jídlem a pi� m. Domů přes ko-
pec to potom nešlo. Po studiu v Praze 
a po vojně jsem v malování hledal nový 
vztah ke krajině a několikrát jsem malo-
val ve Ždírci. Doma mám pověšený vět-
ší olej z ledna 1972, na kterém v levém 
spodním rohu jsou dvě stavení a napsá-
no Zívr a dva zelené o� sky prstů. Nevím 
dnes, jestli jsou Ladislavovy nebo moje.
Později, když Ladislav bojoval s nemocí, 
byly návštěvy pro něho riskantní. Přesto 
mi jednou paní Jituš zavolala, abych při-
jel autem, že Ladislav by rád jel na výlet. 
Bylo ke konci prázdnin 1980 a chladnější 
den. Jeli jsme novopackem přes Pecku 
do Vidonic k sochařům Janouškovým 
a do Arnoštova k Zeminom. Vidím Ladi-
slava v dobré náladě, přes rameno turis-
� cký baťůžek, kšiltovou čepici a ohrnutý 
límec u saka. Viděl jsem jej tehdy před 
ždíreckým mlýnem naposledy.

(Loučná 15. 3. 2006)

„PŘES KOPEC“ ZA LADISLAVEM ZÍVREM 
Čtyřicet let, to už se počítá jako dvě generace. Ladislava Zívra stále ještě v Nové 
Pace nosí mnoho lidí v živé pamě� , ale těch čtyřicet let, které 4. září uplynou 
od jeho smr� , přece jen připomíná, že čím dál více lidí tu už jeho jméno může 
znát pouze díky jeho uměleckému dílu: díky sochám, kresbám, případně knihám 
deníků a pamě� . 
Je to tedy dobrá příležitost, abychom novopacké čtenáře „vrá� li v čase“ a zpro-
středkovali jim Ladislava Zívra v několika svědectvích, které ho zachycují v jeho 
podivuhodném ateliéru a domě ve Ždírci u Staré Paky. Sochař a malíř Jiří Dostál 
měl k tomu domu, bývalému mlýnu, dokonce přímý rodový vztah. Známému 
historiku umění Josefu Kroutvorovi se nezapomenutelně v� sklo jediné setkání, 
za� mco Miloslav Bařina jako ředitel novopackého muzea znal Zívrovo prostředí 
opravdu důvěrně na základě opakovaných návštěv. 
Texty jsou novopackým čtenářům zpřístupněny poprvé. Časopis zlínské galerie 
Prostor Zlín, kde byly v roce 2006 o� štěny v tema� ckém bloku Zívrův Ždírec, je 
dnes už těžko dostupnou raritou. Vstupme tedy těmito vzpomínkami do ateliéru, 
kde vyrůstal proslulý Zívrův „les soch“.

Jaromír Typlt

JIŘÍ DOSTÁL – ŽDÍRECKÝ MLÝN

Oblíbené procházky Ladislava Zívra vedly podél klikatého toku říčky Olešky,
které v roce 1975 věnoval i sádrový reliéf
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Ladislav Zívr obklopen svými sochami
v roce 1964, tedy nedlouho

po přestěhování do Ždírce u Staré Paky, 
foto: Vojtěch Krob

Počátek sedmdesátých let minulého sto-
le�  je poznamenán hlubokou frustrací 
a � snivým pocitem absurdity. Umělec-
ká tvorba a existence kulturního života 
ustupují nekonečným debatám, večír-
kům a hospodským hádkám… Samizdat 
ani tzv. druhá kultura ještě neexistují, 
a tak se kultura vybíjí v gestech, sebe-
trýznění, zábavě, neboť se hledá únik 
z dusné atmosféry normalizace. Konaly 
se všelijaké neofi ciální akce, happenin-
gy či furiantské výlety a návštěvy přátel 
a lidí, kteří žili na venkově. Hlavně někam 
pryč, svobodně se nadechnout čerstvé-
ho vzduchu a na chvíli zmizet z dohledu. 
Někdy kolem roku 1975, když jsme se 
vraceli – Anna Fárová, Jan Šafránek, Ru-
dolf Němec a já – z jedné takové „jízdy“, 
rozhodli jsme se navš� vit Ladislava Zívra. 
Byl už večer, když jsme vstoupili do Zí-
vrova ateliéru zaplněného podivnými, 
snad surrealis� ckými, sochami a objek-
ty. O Zívrovi jsme věděli málo, ani jeho 
přináležitost ke Skupině 42 nám mnoho 
neříkala. České umění nebylo ještě tak 
„zkatalogizované“ jako dnes, chyběly 
velké monografi cké výstavy a odborné 
katalogy. Krátké období uvolnění v šede-
sátých letech nestačilo ani rehabilitovat 
předválečnou avantgardu, natož zhod-
no� t osobnos� , které se vyvíjely samo-
statně i v letech, kdy se moderní umění 
dostalo do klatby socialis� ckého realis-
mu. Zívr takovou osobnos�  byl, zachoval 
si vlastní kon� nuitu, surrealis� cké pře-
svědčení i morální postoj auten� ckého 
tvůrce. Večerní světlo nečekaně zdrama-
� zovalo situaci, magické sochy tak často 
podobné totemům a objektům primi� v-
ních národů vrhaly na zdi bizarní s� ny. 
Všechno bylo tajemné, pozdní návštěva 
i nečekané setkání s moderním uměním 

právě tam, kde by ho člověk ani nehle-
dal. Avantgarda se často hlásila k vlivům 
moderní civilizace, ale tady jako by na-
opak umění vyrůstalo z těch nejčistších 
přírodních zdrojů. To odpoledne jsme 
si navíc prohlíželi v místním muzeu fan-
tas� cké mediální kresby, které byly bez-
prostředně spojeny s „krajem spiri� stů“, 
takže i to, co jsme nalezli u Ladislava Zí-
vra, jen zapadalo do kontextu genia loci. 
I Zívrovu tvorbu asi ovlivnily stejné síly 
země, stejná pnu�  fyzická i psychická, 
stejné prameny místní imaginace. Stačí 
se začíst do poezie Jana Opolského ane-
bo si vyhledat deníky Josefa Kocourka, 
aby bylo jasné, o jaký kout severový-
chodních Čech běží.
Během návštěvy položil před nás pan 
Zívr jakýsi popsaný sešit, skoro bych řekl 
skautskou kroniku budoucích moder-

ních umělců z Nové Paky a jejího okolí. 
Zde byla zaznamenána setkání s malí-
řem Fran� škem Grossem, fotografem 
Miroslavem Hákem, básníkem Josefem 
Kocourkem a dalšími kamarády. Text 
doprovázely Hákovy fotografi e malého 
formátu, které na mě tehdy udělaly vel-
ký dojem. Na počátku pozdějších úspě-
chů byl tedy docela obyčejný klukovský 
roman� smus: četba, procházky, toulky 
po krajině, společné debaty. Všechny 
kamarády spojovala touha po vyjádře-
ní vlastních pocitů, najít si vlastní cestu 
k modernímu umění. 
Návštěva u pana Zívra končila odcho-
dem do tmy, která asi zakryla neklid 
a tázavé pohledy pozdních návštěvníků. 
Před námi opět ležela Praha sevřená 
v kleš� ch normalizace, město ztrácející 
lesk, labyrint ulic a problémů.

MILOSLAV BAŘINA
 VZPOMÍNKA NA LADISLAVA ZÍVRA 

Byl to zvláštní den. Hned ráno 4. září 1980 zazvonil telefon a paní Jitka Zívro-
vá mi smutně rozechvělým hlasem řekla, že v noci ve ždíreckém mlýně zemřel 
její manžel, sochař Ladislav Zívr. Nevím, snad běžela v holínkách ve tři hodi-
ny ráno kamsi do Staré Paky, aby tu bolestnou zprávu sdělila lidem patřičným 
a blízkým. Ráno jsem sedl do auta a jel do Ždírce u Staré Paky, na vozové ces-
tě jsem se vyhýbal jakémusi osobnímu autu a snad vlivem té rozrušenos�  jsem 
se smekl po svahu. Bylo to auto pracovníků od dráhy, kteří cosi spravovali
u nedalekých šraněk. Snadno mě vypros� li. Vlak, který pak projížděl, symbolicky 
dlouze zahoukal a já na můstku před bývalým mlýnem zastavil a čekal na paní 
Jitku. Potok pod můstkem mě zlákal, ponořil jsem nohy do vody, máčel zápěs�  
i čelo. V hlavě se mi rozběhl zajímavý fi lm o Ladislavu Zívrovi: tenhle slavný sochař 
byl přece synem starosty, u něho se vyučil hrnčířem, pak na první výstavě spolu 
s Fran� škem Grossem zavlekl do reálky v Nové Pace kubismus a surrealismus. 
To Pačáci i otec starosta museli koukat! Ale co a proč dělal na této zapomenuté 
vartě ve Ždírci? Je jisté, že tato odloučenost byla v přímé spojitos�  s jeho osob-
nos� . Tajemná barevnost nastupujícího babího léta v stromoví a krevelový ods� n 
čerstvě zorané půdy jako by odkazovaly k pa� ně Zívrových soch... Kolem dokola 
jen lesy a nádherné roubené chalupy. Jak zvláštní, že tenhle mlýn ve Ždírci, kde 
si Zívr vybudoval ateliér, se už stole�  před ním magicky dotkl výtvarného umění 
skrze rod Mádlů, malířů a řezbářů z proslulé dílny Suchardových! 
„Postava s krystaly vystoupila z uhaslého nitra staropackých hor,“ napsal Zívr 
ve své Konfesi. V nedalekém Hvězdově lomu byla nalezena největší achátová 
geoda u nás, kterou šikovní skalníci dobře otevřeli a poskytli nám pohled jakoby 
do pohádkových jeskyní. A jen kousek cesty od Ždírce jsou zalesněné vrchy Stráň 
a Hradiště. Jak název druhého z nich napovídá, jsou místem archeologických ná-
lezů. A co pak ten potok, jeho meandry, paleontologické o� sky pravěkých světů! 
Těmto věcem přece Ladislav věnoval tu největší pozornost. 
Co potom doopravdy hledal, když tu musel v první půli šedesátých let spolu s že-
nou Jitkou sbírat na družstevních lánech brambory? I jejich tvary mu možná byly 
inspirací. Ale jsem přesvědčen, že nacházel spíš něco jiného. Odhaduji, že to byla 
bledule od potoka ve Ždírci, zarostlá v permokarbonském písku.

(Březen 2006)

JOSEF KROUTVOR – NAVEČER U PANA ZÍVRA



24 ACHÁT - měsíčník pro občany Nové Paky a okolí

OSVĚTOVÁ KAMPAŇ “TÝDNY PRO DUŠEVNÍ ZDRAVÍ” 
SE POŘÁDÁ PO PĚTADVACÁTÉ

Stalo se již tradicí, že se na podzim ko-
nají po celé České republice osvětové 
akce na podporu povědomí o duševním 
onemocnění, Týdny pro duševní zdraví. 
Ve východních Čechách se letos usku-
teční jejich 25. ročník. 

Kampaň Týdny pro duševní zdraví (TDZ) 
se zasazuje o zvýšení povědomí společ-
nos�  o problema� ce duševních chorob 
a přijímání lidí s duševním onemocně-
ním veřejnos�  bez předsudků. Toho do-
sahuje skrze vzdělávací a společenské 
akce. Proto i letos připravily nezisko-
vé organizace, v čele s organizací Péče 
o duševní zdraví, z.s., program nabitý 
koncerty, výstavami, fi lmovými projek-
cemi, dny otevřených dveří, besedami či 

workshopy. V Královéhradeckém kraji si 
návštěvníci mohou vybrat z 11 akcí.
Slavnostní zahájení a oslava 25. výro-
čí konání Týdnů pro duševní zdraví se 
uskuteční 11. září od 18 hodin v Hradci 
Králové na Kavčím plácku koncertem ka-
pely Nirvana In the name of Cobain. 
Následně je pro vás v Hradci Králové při-
praven program po celý týden od 29. září 
do 2. října. Začne besedou Moje jméno 
není diagnóza v 18 hodin v Bio Centrál, 
na které vám lidé s duševním onemoc-
něním představí svou osobní zkušenost 
a život s nemocí. Další den, 30. září, se 
můžete těšit na vernisáž výstavy Jana 
Novotného a workshop Mindfulness 
na Kavčím plácku. Ve čtvrtek 1. října je 
připraven další workshop Relax na max 

či Den otevřených dveří psychiatrické 
kliniky Fakultní nemocnice Hradec Králo-
vé. Týden završí 2. října promítání fi lmu 
JOKER s besedou v Bio Centrál. V dalších 
městech Královéhradeckého kraje je 
připravena např. akce v Rychnově nad 
Kněžnou, kde pracovníci Péče o duševní 
zdraví povedou vzdělávací program pro 
studenty Gymnázia. Celý program TDZ 
pak zakončí hudební akce 16. října v Jičí-
ně na Veselce.
Podrobný program naleznete na webo-
vých stránkách: www.pdz.cz či faceboo-
kovém profi lu Tydny.pro.dusevni.zdravi.

Bc. Michaela Venclová
Kontakt: 773 915 753

michaela.venclova@pdz.cz 

AKCE NOVOPACKÝCH 
TURISTŮ V ZÁVĚRU ROKU

Odbor KČT TJ v Nové Pace zve širokou novopackou spor-
tovní veřejnost na 55. ročník Novopackých turis� ckých 
pochodů, které se uskuteční 19. září 2020 v Nové Pace. 
Po loňském významném výročí, kterým bylo 100. výročí 
založení KČT v Nové Pace a následném vydání Almanachu 
k tomuto výročí, ani v letošním roce novopač�  turisté ne-
zaháleli. Již v lednu uspořádali zimní pochod přes Staropac-
ké hory. Od března, kdy propukla nákaza virem Covid-19 
s následnou karanténou, byla činnost turis� ky zabrzděna. 
Po částečném uvolnění byl již 5. května uspořádán tajný 
výlet, vedený jako 49. ročník Cestami Cyrila Boudy, jehož 
cílem byl Stavský kostelíček, s účas�  67 turistů. Pro po-
slední tře� nu letošního roku jsou plánovány tři veřejné 
akce. Ta první, jak uvádím výše, proběhne 19. 9. Je pro ni 
navrženo šest tras, od nejdelších 50 a 44 km, dvou střed-
ních 24 a 19 km, až po dvě nejkratší 19 a 10 km, které jsou 
převážně situovány kolem novopackého klášterního kos-
tela Nanebevze�  Panny Marie, do Levínské Olešnice, dále 
na Pecku a do Lázní Bělohrad a zpět do Nové Paky. Kratší 
trasy se vracejí zpět přes Levín, aneb přes sedlo Veselka, 
do místa startu. Prezence start a cíl je tradičně v klubovně 
Junáků v Nové Pace od šes�  do jedenác�  hodin. Přijďte se 
projít již téměř podzimní přírodou Novopacka. 

Za novopacké turisty V. Kulhánek



25číslo 9

ČÍNSKÁ MEDICÍNA 
A MASÁŽE  

Mgr. Andrea Jiskrová | objednávky: tel. 734 133 794

masazetcm@gmail.com  |  Studio Harmonia, Masarykovo nám. 8, Nová Paka  |   tcmmasaze 

•  klasická sportovní masáž, masáž baňkami
•  diagnostika dle tradiční čínské medicíny
•  ošetřování akupunkturních bodů, čínská fytoterapie
•  dětské tuina masáže na běžná dětská onemocnění
•  NOVINKA - manuální lymfatické masáže
•  lymfotaping
•  dárkové poukazy

Pavel Kosatík
Autorské čtení

rozhovory
 beseda

PŮDA, restaurace NOVOPACKÉ SKLEPY 
 ulice Lomnická 76 / naproti kinu / NOVÁ PAKA 

Čtvrtek 15.října  v 18:00h.

Vstupné dobrovolné

s novinářem, spisovatelem a scénáristou
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PAČÁCI NA CESTÁCH (101. DÍL)

VIA FERRATA VÁS VYZBROJÍ I PRO ŽIVOT
Suverenita není základ. Via ferrata je 
sportovní, terapeuti cký zážitek a este-
ti cký požitek. Ne závod. Není radno pře-
ceňovat své síly, ačkoliv k tomu někdy 
svádí. Mnohému vás naučí. Lezení vás ve 
spojení s měnícími se horskými podmín-
kami vyzbrojí i pro život.

Skály. Úchvatné a okouzlující. Ostré a 
nemilosrdné. Ten kontrast zde by se dal 
krájet. To napě� , ta tenká hranice mezi 
jednotlivými extrémy. To � cho, do něhož 
se něžně vkládá šelestění přírody, ozývá 
se praskání pod nohama, padající kame-
ny, cinkání karabin, zintenzivněný dech 
a občasné dopr.… to všechno v utlume-
ném okolí pod bezpečnostní helmou vní-
mám a k lezení po skalách to neodmys-
litelně patří. Všechno okolo je nesmírně 
vzrušující. Jsme svobodní. Jsme ve výšce, 
kde létají ptáci. Jsme volní zrovna tak, 
jako oni. Svazující pevnina striktně držící 
člověka nohama pevně na zemi, jako by 
se na chvíli rozplynula. Jak vzácné osvo-
bozující okamžiky, lákavé, svádějící, ale 
i respekt, občas strach budící. Člověk 
může být profesionál, ale stále cí�  ten 
stejný pocit, co tenkrát, když stál pod 
skálou poprvé a čekal ho osudový krok 

do neznáma. A tak to má být. Sebelepší 
lezec neovlivní stav terénu, náhlou změ-
nu svého zdravotního stavu, přírodní 
vlivy, nebo nejčastěji chybu ostatních 
lezců. Suverenita není základ. Via ferrata 
je sportovní, terapeu� cký zážitek a este-
� cký požitek. Ne závod. Mnohému vás 
naučí. Lezení vás ve spojení s měnícími 
se horskými podmínkami vyzbrojí i pro 
život. Někteří se díky lezení dozví zcela 
nové skutečnos�  o svém těle. Zpravidla 
na sebe na skále začnete nahlížet pozi-
� vněji. Zkušenos�  s lezením umožňují 
zkoumání a překonávání vlastních hra-
nic, ke kterým člověk z komfortní zóny 
jen tak nepřičichne. Na skále člověk 
nesmí nic vzdát. Má v sobě ak� vova-
ný záložní motor a taky plíce, které ho 
neustále pohánějí kupředu. Technicky 
náročnější zajištěné cesty klasifi kace 
D+ můžou být učebnicovým příkladem, 
který lezce otestuje. Jde o velice varia-
bilní technickou výzvu, která umí být jak 
záživná, tak zrádná. 
Příchod ke skále může znamenat 5 minut, 
ale v dr� vé většině případů ve vyšších 
nadmořských výškách i více než hodinu 
svižné chůze strmým terénem pokrytým 
jehličím, kameny, su�  nebo sněhem. Už 
se značným kyslíkovým dluhem nastu-
pujete na skálu. Via ferrata či Kle� er-
steig (totéž) je zajištěná cesta vybavená 
jis� cími ocelovými lany, žebříky, stupy, 
lávkami, mosty apod. a rozděluje se po-
dle náročnos�  do kategorií A (snadné, 1. 
stupeň horolezecké ob� žnos� ) až F (vel-
mi náročné, extrémní). Každý profi l tra�  
je unikátní. A je potřeba si jej předem 
nastudovat. I délka tra�  hraje zásadní 
roli. Krátký náročný úsek „E“ se obvyk-
le zvládá u pokročilých lezců bez újmy, 
ale pokud jsou touto klasifi kací znače-
ny všechny úseky ferraty a konkrétně u 
této náročnos�  jsou paže v zápřahu tře-
ba 5 hodin v kuse, může to představovat 
nebezpečí. Proto je nutné přistupovat 
k další nové výzvě s pokorou a bez příliš-
ného sebevědomí. Zhodno� t, jak na tom 
jsme kondičně, silově, psychicky (časté 
nápisy: Achtung! Die Spalten! Vorsich� g! 
– pozor, trhliny, opatrně), co na to naše 
technické dovednos� , fl exibilita, zkont-
rolovat rejstřík fobií apod.
Ferrata by se neměla lézt příliš dyna-
micky, přemo� vovaně ani agresivně, 

aby se nespálilo tolik energie, ani opač-
ný extrém však není v pořádku. Chce 
to nalézt nějaký balanc mezi mo� vací a 
uvolněnos� . Vše pochopitelně záleží na 
technické preciznos� , nebo na síle. U ka-
ždé cesty je to individuální. Pocit zdolání 
onoho vysněného vrcholu je nepopsa-
telný. Člověk by to s oslavou a výdejem 
energie s � m spojeným ale neměl přehá-
nět. Když už si myslíme, že máme vyhrá-
no, čeká nás to (někdy) nejhorší. Sestup. 
Obvykle po úzké kamzičí ces� čce, bez 
jištění, kde nás dělí pár cen� metrů od 
srázu, klopýtáme přes kořeny, klouzáme 
po kamenech a su� , někdy zabloudíme 
v kleči. Už nevnímáme tak bystře, jsme 
unavení - nohy se už motají, chodidla 
se šourají o smekající se povrch. Palce u 
nohou skuhrají. Kyselina mléčná se hlásí 
o slovo. To poté přebírají celá chodidla, 
která se z toho neustálého brzdění pod 
váhou celého těla začínají deformovat a 
nato stávkovat. Zároveň se ale snažíme 
našlapovat opatrně, abychom alespoň 
částečně zabránili odpadávání kamení a 
neohrozili � m někoho dalšího. Soustře-
dění je v takovém stavu náročné, bez 
jeho přítomnos�  se však nesmíte obejít. 
Na sestup je vhodné našetřit energii.
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Naprostá koncentrace, přemýšlení o 
následujících krocích, sledování terénu, 
rozvržení trasy. Tak nějak by to dle pří-
ručky mělo vypadat. Ale ty výhledy! Jak 
by člověk mohl opomenout to bohatství 
kolem sebe. Okolní kouzelná příroda 
svádí jako had z ráje k nakousnu� . V opo-
jení toho impresionis� ckého obrazu, mi-
strovského díla, kterým jste obklíčeni, 
zapomínáte na základní bezpečnostní 
pravidla a užíváte si onoho prchavého 
okamžiku. Kromě toho je člověk kon-
frontován s mnoha dalšími myšlenkami 
a pocity a často se ztrácí ve svém vnitř-
ním rozjímaní. Co teď? Pokud vnímáme 
mul� tasking jako nesmysl, ve skalách 
by to mělo pla� t dvojnásob. Ale… ani v 
extrémním sportu není až tak nemožné 
při zápolení se skálou v náročném pře-
visu ještě myslet na to, co bude k večeři. 
A jelikož tyto myšlenky mají sklon mysl 
atakovat opravdu často, někdy je člověk 
tak trochu násilím nucen přepnout jen 
na jednu vykonávanou vědomou činnost 
a trénovat tak svou pozornost. Tzv. auto-
pilot je při akci to� ž nebezpečný. Někde 
v hlavě se vytvoří schéma, opakující se 
pohyb se zautoma� zuje a mozek má teď 
čas na přemýšlení. Ve výsledku se ale 
dokonale nesoustředí ani na jednu čin-
nost. A dělá často osudové chyby.
Ne na všechny nezapomenutelné zážitky 
se vzpomíná v dobrém.
Ze skal jsem mívala strach. Už coby di-
vačka Tře� ho prince jsem tomuto bioto-
pu nedůvěřovala. Možná ony Diaman-
tové skály a hudba Ivana Kurze ve mně 
probudily respekt. Cosi tajemného, ale 
zároveň lákavého v sobě ukrývají. Kaž-
dý si v nich ale najde své. Blyš� vé stříp-
ky – fascinující panorama, ale i napě�  a 
pár momentů, při kterých se tají dech. 
„Je to v hlavě“, kam směřuje soustře-
dění, tam proudí energie, to tvrzení se 
zdá být pravdivé. Pokud člověk nezačne 
přemýšlet o svém skonání, neskoná. Já 
ale v rakouských Alpách navš� vila ferra-
tu bezprostředně po dešťové přeháňce. 
Nasáklá půda na hřebenech uvolňovala 

vodopády po skále dolů. To bylo varo-
vání. Mokrá skála nevěs�  nic hezkého. 
Déšť, vlhko, mokro a chlad zvyšují riziko 
pádu. A jelikož s mojí výškou nedosáh-
nu na všechny kramle, skála se smeká a 
nemám pevný bod, kde bych mohla za-
přít nohy, nebo na kterém bych si mohla 
odpočinout, sil rychle ubývá. Psychický 
blok v důsledku vyčerpání patří k nej-
častějším nouzovým situacím. Jeden ne-
bezpečný úsek, jeden ošklivý moment, 
jedna málem osudová chyba. A logicky 
jedna vyděšená lezkyně. A už se to mísí, 
vyčerpané paže, polomrtvé dlaně, zrych-
lený tep, rozklepané nohy cukají sem a 
tam… poprvé strach. Největší chyba. A 
zdánlivě neřešitelná situace. Člověk se 
musí hnout z místa. Nesmí prodleva-
mi vyčerpávat síly. Takže na panikaření 
vlastně ani nemá čas. V tu chvíli se ze 
skály stává nepřítel. Člověk vybočuje ze 
své komfortní zóny a není mu bez ní pří-
jemně. Se zážitky podobného charakte-

ru se ale nestýkáme denně, jen zřídka.
Lezení je riskantní, proč to tedy děláme?
Lezení po via ferratách je individuálním 
všestranným sportem, kdy člověk po-
znává sám sebe - své limity a překonává 
opět sám sebe. Vylézt nějakou lehkou 
cestu na stěně, nebo ve skalách, si může 
téměř každý. Ale získat cit pro správně 
technicky provedený pohyb, patřičnou 
celkovou koordinaci a k tomu „trochu“ 
síly, zejména paží, nebo prstů, to už ně-
jaký ten čas pro přípravu vyžaduje. Je to 
spousta nalezených metrů v kombinaci 
s posilovacím cvičením. Lezec ale tráví 
čas v přenádherné přírodě, nadopovaný 
noradrenalinem (někdy i � m adrenali-
nem), a naučí se absolutně důvěřovat 
nejen fi xním lanům a své lezecké výba-
vě, podsedáku, brzdě, helmě apod., ale 
především sám sobě.

Michaela Neumanová
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OBČASNÝ SLOUPEK OBČANA

PĚT KOL NA ZLAŤÁK
Většina mých dosavadních projektů se 
měřila počtem ujetých kiláků, nastou-
pených metrů, časem, pořadím v závo-
dě a podobnými měřítky, která vlastně 
nejsou skoro vůbec důležitá. Chápu lidi 
žijící mimo sportovní prostředí, když je 
označí za zcela zbytečný. Pro mě přeci 
jen něco znamenají, stejně tak pro kluky 
z týmu a fanoušky. Ale jsou tu i jiný pod-
statnější rozměry, které naštěs�  měřit 
nejdou…
Jednoho dne jsem vyšel s holkama z te-
nisovýho kurtu na sídláku a na chodníku 
se setkal s Lindou, novopackou tricyklist-
kou, kterou jsem si pamatoval mimo jiné 
i z přivítání našeho Ultra Paka Racing 
Teamu na náměs� . Nesměle mi řekla, 
jestli může mít jeden hodně troufalý do-
taz. Sem s ním! „Mohl by ses se mnou ně-
kdy projet?“ „Jasně a rád!“ Rozešli jsme 
se s � m, že si vyhledá na mém webu kon-
takty a napíše mi.
Na tom chodníku mi mimo jiný povídala 
o tom, jak má vyjetý Zlaťák. Jeden rok 
z Hrabačova na Mísečky (1000 m), další 

rok z Míseček k Vrbatově boudě (1400 
m). Mozku „ultrapaka“ pak netrvalo moc 
dlouho naplánovat Lindě výzvu. Společ-
nou výzvu. Vyjet na Zlaťák za jeden den, 
ale nikoliv z Hrabačova. Dáme to rovnou 
z Paky, což znamená o další dva kopce 
a 20 kiláků navíc! Opravdu těžkých 42 
kiláků, který potrápí i vyšvihanýho zá-
voďáka. V prudších stoupáních jí pomůžu 
nějakým popruhem… To musíme za den 
dát, přemýšlím v době, kdy mi Linda kla-
pe mail s prosbou o „jen krátkou projížď-
ku, aby mě moc nezdržovala“.
A jak to dopadlo? Linda výzvu s názvem 
„Pět kol na Zlaťák“ přijala, dvakrát jsme 
spolu potrénovali, do hry se vložil i můj 
taťka, který nám nejen vyrobil komplet-
ní tažné zařízení, ale přislíbil i podporu 
autem na trase. Nakonec nás na Zlaťák 
doprovodilo několik kamarádů a v nedě-
li 5. července 2020 jsme dorazili po ne-
celých šes�  hodinách od startu v Nové 
Pace (přerušených jen krátkou zastáv-
kou ve Vítkovicích na pivko) až k Mohy-
le Hanče a Vrbaty (1415 m). Když jsem 
dával Lindě na památku medaili, uvě-
domil jsem si teprve, co jsem na ni ušil 
a co zvládla. Užila si ještě cestu až do Ji-
lemnice a po 65 kilometrech v nohách 
jsme nasedli k Fi�  paldimu do auta a jeli 
jsme vstříc Nové Pace, kde mi Linda dala 
na památku vrchařský dres s červenými 
pun� ky. Jo, byl to vrchol a nejen 1415 
metrů vysokej!

Dan Polman
Foto: Pavel Polman
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PŘEDSTAVUJEME VÁM

V tomto čísle bychom Vám rádi před-
stavili Janu Typltovou, rozenou Schej-
balovou, která letos oslaví osmdesáté 
narozeniny.

Paní Jana Typltová je vitální dáma, 
kterou můžete často spatřit, jak jezdí 
po Nové Pace na kole.
Narodila se v Jičíně 19. 12. 1940 do krej-
čovské rodiny Janu Schejbalovi a jeho 
ženě Anně, rozené Šturmové. Shodou 
okolnos�  napro�  domku, kde kdysi žila 
básnířka Irma Geisslová. 
Jana Typltová má také mladšího bratra 
Jana, který je překladatelem z katalán-
š� ny a španělš� ny. V minulos�  pracoval 
jako redaktor Odeonu a přeložil mimo 
jiné několik monografi í o významných 
malířích a výtvarnících.
V roce 1945 se rodina přestěhovala 
do Nové Paky. Ta� nek Jan sem přenesl 
i svou krejčovskou fi rmu, ale v komunis-
� ckém režimu měl jako živnostník 
neúnosně tvrdé podmínky, takže 
nakonec fi rmu zrušil a v roce 1954 
předčasně zemřel.
Jana nastoupila na zdravotnickou 
školu ve Vrchlabí a v roce 1959 
maturovala jako zdravotní sestra. 
V roce 1969 složila ještě jednu ma-
turitní zkoušku jako rehabilitační 
sestra.
Odmala ji však lákalo malování. Už 
jako dítě chodila s bratrem do vý-
tvarného kroužku, který po určitou 
dobu vedl také Robert Hliněnský, 
jenž se později odstěhoval do Brna 
a stal se uznávaným malířem.
V první polovině 60. let Jana ab-
solvovala čtyřletý dálkový kurz pro 

vedoucí výtvarných kroužků v Praze, kde 
se zdokonalila v realis� cké kresbě. Ta ji 
vždy lákala a stala se těžištěm její tvorby.
V roce 1961 se vdala za Ladislava Typlta 
a brzy se jí narodili synové Ladislav a Pa-
vel. Ty také velmi ráda portrétovala.
Hledala ale nějaké odborné vedení 
a na doporučení kontaktovala sochaře 
a výtvarníka Ladislava Zívra, který se 
sice orientoval spíše na moderní tvorbu, 
ale ochotně jí radil a poskytoval jí odbor-
nou pomoc. S manželem za ním často 
jezdili do Ždírce u Staré Paky, kde žil. La-
dislav Zívr na ni ve svém deníku vzpomí-
ná takto:
12. března 1974
„Pracoval jsem v dílně. Večer přišla ná-
vštěva. Malířská amatérka Jana, jejíž re-
alisti cké studie jsou po stránce řemeslné 
velmi pozoruhodné. Přinesli s manželem 
šampus. Měl jsem malou skleničku a sta-
čila, abych měl neklidnou noc a nepevný 
spánek.“
Na začátku 70. let se jí narodily další dvě 
dě� , synové Jaromír a Lubomír, a oba 
zdědili umělecké sklony. Jaromír je spi-
sovatel a básník, Lubomír je malíř.
Po návratu z mateřské dovolené spolu-
založila v nemocnici v Nové Pace, kde 
pracovala jako zdravotní a rehabilitační 
sestra, dílnu léčby prací. Věnovala se zde 
s pacienty ručním pracím a uměleckému 
řemeslu, dnes bychom to nazvali ergote-
rapií. Dílnu dlouhá léta vedla a byla velmi 
úspěšná. Tato práce ji velmi naplňovala 
a bylo to pro ni nejšťastnější tvůrčí ob-
dobí. 

O dílně se psalo i v dobovém � sku:
„V léčebně dlouhodobě nemocných vě-
nují značnou pozornost i terapii prací. 
V prostorné dílně, kde s pacienty oběta-
vě pracuje rehabilitační sestra Jana Ty-
pltová, vznikají výrobky z texti lu, dřeva, 
kovu a další umělecké předměty. Zdobí 
pak chodby nemocnice, pokoje pacien-
tů, nebo se jako dárky dostanou k dětem 
do Dětského domova, které z nich mají 
velikou radost.“
V 90. letech byla však vlivem revolučních 
změn dílna bohužel zrušena a Jana ode-
šla do předčasného důchodu. Dlouho 
ale doma nevydržela, pracovala několik 

let v mateřské škole a také jako 
masérka v Lázních Bělohradě. 
Dodnes příležitostně masíruje.
Je členkou Spolku podkrko-
nošských výtvarníků a dodnes 
s nimi vystavuje. Kreslí přede-
vším portréty. Velmi ráda por-
trétuje například svoji vnučku 
Apolenu a stále se chystá inten-
zivněji vrá� t k výtvarné činnos� . 
Jana Typltová je velmi obdivu-
hodná a talentovaná dáma. Pře-
jeme jí především hodně zdraví 
a tvůrčí energie k významnému 
jubileu a těšíme se, až uvidíme 
na výstavě její nové práce.

Lenka Šulcová

Jana Typltová: Kresba dítěte, 1973

Jana Typltová s Jitkou Zívrovou, 70. léta,
foto archiv

Jana Typltová s vnučkami Apolenou
a Bárou, 2015

JANA TYPLTOVÁ
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NA ŠPACÍR ZA HUMNA...

MUZEUM A KLENOTNICE

Půjdeš-li východním směrem na Přiby-
slav, půjdeš po cestách, kudy zřejmě 
šel i Karel Hynek Mácha při své pou�  
krkonošské. V hospodě na Přibyslavi 
může člověk okusit zdejší packé pivo, 
které v Nové Pace vaří z té naší „blázni-
vé vody“, která dle pověs�  kdysi prýš� la 

z očarované kašny. A proto snad místní 
pivovar s kočkou na komíně a s vodní-
kem v pivovarském rybníce vaří dodnes... 
A tak v „útulně“ na Přibyslavi má poutník 
možnost občerstvit své znavené tělo... 
Hned pro�  hospodě nalezneš smírčí kříž 
s Ukřižovaným, s hnáty a lebkou, který 
prý připomíná oloupeného a zabité-
ho mnicha. Toho si všiml i Karel Hynek 
Mácha, když tudy putoval. Pokud budeš 
pokračovat dál a stočíš se nad Uhlíři 
po vyvýšeném hřbetu nad Bělou s obra-
zem hradu Pecka stále před sebou, po-
malu budeš klesat až k bělské křižovatce. 
Za Bělou najdeš les Odnož s množstvím 
slepencových skal, které zde prý roz-
trousil kdysi čert, když prohrál sázku 
s hradním pánem a kamennou zeď okolo 
hradu nedostavěl.
Kde najít stopy tohoto příběhu? Sta-
čí odbočit ze silnice za Bělou vpravo 
do lesního porostu a stoupat „slepenco-
vým mořem“ vzhůru, směr Horní Javoří. 
Zde prý stávala kovárna a sem „na Ja-
voř“ do kovárny běhalo čertovo plémě 
pro „želízka“, které lámal, když dostal 
za úkol vytesat na nedaleké Malé skále 

mlýnský kámen. Nedotesal... a zbytek 
jeho díla zde prý leží dodnes. Mnohokrát 
jsem toto místo navš� vil ve dne i v noci, 
aby se mi podařilo zaslechnout „čertovo 
dílo“...
Jestli máš ještě dost sil, tak nespěchej 
ku Pecce a vydej se vzhůru nad Javo-
ří na Krakonošovu vyhlídku a rozhlídni 
se po kraji. Tam pochopíš, v čem tkví 
jeho nespoutanost a malebnost. Naho-
ře na vyhlídce máš malý lesík, tam naši 
předci čerpali duchovní posilu. Vstup 
a nalezneš... Projdi lesíkem a vydej se 
přes pole na protější okraj lesa a nedale-
ko silnice najdeš smírčí kříž s vytesaným 
maltézským křížem. Povídá se, že se zde 
pobodali dva řezníci... a proto muselo 
dojít k usmíření místa a činů jejich...
Nyní se spusť lesem přes údolí k hradu 
Pecka, sídlu Kryštofa Haranta z Polžic 
a Bezdružic. Ze stejnojmenného městeč-
ka si sežeň povoz a vzhůru domů. 

„Cesta není jen cestou po matce Zemi, 
ale i cestou naší mysli...“

Ivo ChocholáčSmírčí kříž na Přibyslavi

východní Čechy 90.5 FM R-HK

NATANKUJTE 
ZADARMO

Po celé září vyhrávejte v našem vysílání 
poukázky na pohonné hmoty v hodnotě 1 000 Kč!

s Českým rozhlasem 
Hradec Králové
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ŠKOLY

DOBRODRUŽSTVÍ S VĚTRNÝM MLÝNEM… V RÁMCI ŠKOLNÍ VÝUKY?
Vlastní truhlářské práce na dlouho připravované stavbě v Bo-
rovnici na kopci zvaném Třešňovka, v dřívějším Gross Borowitz, 
nedaleko Pecky probíhaly od října 2019.
Truhláři SŠGS Nová Paka byli součás�  realizačního týmu, zajiš-
ťovali opláštění smrkovými prkny a latěmi. Dále zhotovili pod-
lahy, schody do prvního a druhého patra, výplně stavebních 
otvorů, a to svlakových dveří a všech oken, včetně kulatých 
zašupovacích okének.
Po praxích zaměřených spíše na výrobu vybavení interiéru 
(„nábytkaření”) si studen�  pod vedením učitelů odborného 
výcviku, Miloše Zajíce, Jaroslava Vízka a Zdeňka Bičiště zkusili 
tzv. stavební truhlařinu, mnohdy blízkou spíše práci tesaře, po-
dle slov Sabiny Barešové, studentky 3. ročníku: „Najednou celej 
barák.” Vzpomínají (dnes už s úsměvem) na práce ve výškách, 
které jim v listopadu mnohdy znesnadňoval sníh či déšť, na fy-
zicky náročné nošení trámů, pobíjení prken, usazování schodů, 
na dopočítávání rozměrů v nákresech větších, než jaké dosud 
používali. Ale od začátku tušili, že mají příležitost získat nové 
zkušenos� , že se jedná o výzvu i co do zručnos�  a přesnos�  

práce a že se podílejí „na něčem, co tady bude x let” (cit. To-
máš Klaban, student 2. ročníku), což s sebou neslo také pocit 
odpovědnos� . A dnes se nebojí říct: „Povedlo se nám to.” (S. 
Barešová) nebo: „Myslím, že se můžeme pochlubit.” (T. Klaban)
V samotném závěru června pak došlo k slavnostnímu ote-
vření větrného mlýna za přítomnos�  náměstkyně hejtmana 
Mgr. Mar� ny Berdychové, kde občerstvení účastníků zajišťova-
li kuchaři z novopacké školy.

Mgr. Romana Brendlová

Truhlařina že je jen dřina? Už to není 
tak, jak tomu bývalo. Dnešní truhláři se 
mohou realizovat také jako konstruk-
téři, návrháři a své řemeslo mohou při-
pravovat třeba při kávičce z pohodlné-
ho křesla u svého počítače. Pomoci jim 
má znalost konstrukčního programu 
SOLIDWORKS.
Novopacká Střední škola gastronomie 
a služeb se snaží nabídnout všem svým 
studentům maximum pro svůj vývoj 
a realizaci. Truhláři SŠGS tak mohou vy-
užívat nejen perfektně vybavené dílny 
s moderními CNC stroji, ale mohou se 
také naučit konstruovat s inova� vními 
so� warovými programy. Pod vedením 

pana učitele Ing. Šubrta a za podpory 
školních eduka� vních programů fi rmy 
SOLID VISION, se studen�  mají šanci 
seznámit s prací s takzvaným CAD so� -
warem programu SOLIDWORKS, který 
jim umožní přesné konstruování a 3D 
modelování jakýchkoli dílů svých truh-
lářských návrhů a tvorbu konceptů ná-
vrhu. 
„Tento soft ware používá obrovské množ-
ství průmyslových fi rem, a proto je skvě-
lé, když se se systémem studenti  naučí 
pracovat už ve škole, protože jako CAD 
profesionálové budou na trhu práce vždy 
o krok napřed,“ říká zástupkyně brněn-
ské fi rmy SOLID VISION. 

Truhláři SŠGS si tak mohou během stu-
dia osvojit modelování různě složitých 
návrhů, a poté si své znalos�  mohou 
nechat podložit cer� fi kací. Studen�  tak 
budou mít ofi ciálně potvrzenou konku-
renceschopnost na trhu práce. Navíc si 
své so� warové dovednos�  vyzkouší už 
při spolupráci s fi rmami, které tento sys-
tém používají. 
I pedagogové SŠGS si průběžně oboha-
cují své znalos�  a budou moci nabízet 
nové služby jako poskytovatelé akade-
mických cer� fi kací SOLIDWORKS.

Mgr. Romana Brendlová

TRUHLAŘINA U POČÍTAČE
PACKÁ SŠGS NEUSTÁLE MODERNIZUJE VÝUKU 
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Městské kulturní středisko - F. F. Procházky 101, Nová Paka, tel./fax 493 721 928, www.kultura-novapaka.cz

AUSTRÁLIE A NOVÝ ZÉLAND
– LADISLAV CHLUM 
čtvrtek 10. 9. 2020 v 18:00 hod., malý sál MKS,
vstupné dobrovolné
O své zážitky z loňské cesty po jižní polokouli se s vámi podělí 
Láďa Chlum z Poniklé (zaměstnanec ZPA Nová Paka). 

BE MY BABY – Divadlo Palace Praha
– PŘESUNUTO Z 20. 4. 2020
(rezervace a zakoupené vstupenky zůstávají v platnosti )
pondělí 14. 9. 2020 v 19:00 hod., velký sál MKS,
vstupné 400/380 Kč 
Vanda Hybnerová a David Novotný v hl. roli
Popudlivý Skot John a stále nervózní Angličanka Maude se po-
prvé setkávají na svatbě Johnova svěřence a Maudiny neteře. 
Podruhé je svede dohromady až prosba mladého páru, aby 
pro ně vyzvedli v Kalifornii novorozeně, které se novomanželé 
rozhodli osvojit. John a Maude se vydávají na dlouhou cestu, 
kterou si dokáží navzájem náležitě znepříjemnit. A aby toho ne-
bylo málo, uvíznou v San Francisku, odkud se po několik týdnů 
nemohou vrá� t zpět do Británie. Během vynuceně tráveného 
času a staros�  o bezbranné novorozeně si však začnou uvědo-
movat i lepší stránky toho druhého. Domů se nakonec vrací 
zcela jiný John a zcela jiná Maude, než jací se vydávali na cestu.
Jemná a citlivá retrokomedie dokazuje, že v druhém se může 
splést každý a že na lásku není nikdy pozdě.

NOVÉ VÝZVY PRO 21. STOLETÍ
– PhDr. Jan Stříbrný
čtvrtek 17. 9. 2020 v 18:00 hod., malý sál MKS,
vstupné dobrovolné
MKS Nová Paka ve spolupráci s Českou křesťanskou akademií
Přednáška na téma globalizace, nacionalismus, regionální roz-
voj, ekonomická a ekologická témata spojená s koronavirem. 
PhDr. Jan Stříbrný, rodák z Radimi u Jičína, pracuje v České 
křesťanské akademii od roku 1995. Kromě podílu na vedení 
ČKA jako jeden z viceprezidentů má na staros�  výzkumné pro-
jekty týkající se historie katolické církve, respek� ve ostatních 
křesťanských církví v letech 1939 - 1945, a života a persekuce 
Židů za druhé světové války. Působí dále v několika odborných 
grémiích, spolupracuje s odbornými časopisy zaměřenými na 
dějiny a spolupracuje také s dokumentační komisí Konfederace 
poli� ckých vězňů.

HALINA PAWLOWSKÁ
– CHUŤ DO ŽIVOTA
– PŘESUNUTO Z 30. 3. 2020
(rezervace a zakoupené vstupenky zůstávají v platnosti )
pátek 18. 9. 2020 v 19:00 hod., velký sál MKS,
vstupné 320/290 Kč 
Nejprodávanější česká spisovatelka, scénáristka, moderátorka 
a publicistka v pořadu „Chuť do života“ aneb o vzrušení, lásce, 
katastrofách a spoustě pitomců, kteří zasluhují abychom se jim 
společně smáli. A taky pochopitelně o jídle! Protože: všechno je 
putna, jen když nám chutná…

S TVOJÍ DCEROU NE
– DS J. K. Tyl Meziměs� 
– PŘESUNUTO Z 25. 4. 2020
(rezervace a zakoupené vstupenky zůstávají v platnosti )
sobota 19. 9. 2020 v 18:00 hod., velký sál MKS, vstupné 80/60 Kč
Představení v rámci divadelního fes� valu „S úsměvem jde 
všechno líp“. Veselohra se odehrává v prostředí, do kterého se 
může dostat kdokoliv z nás. Ukážeme Vám, že ve chvíli, kdy řeší-
te manželskou krizi, není radno žádat nejlepšího přítele, aby ve 
Vaší nepřítomnos�  dohlédl na dospívající dceru. A pokud Vás 
současně navš� ví i zloděj, který jde zcela poc� vě krást, může 
manželská krize dostat nečekané obrátky…

TANEČNÍ ODPOLEDNE
– RADKA A VÁCLAV FAJTOVI 
neděle 20. 9. 2020 v 15:00 hod., malý sál MKS, vstupné 50 Kč
Známé písně a příjemné melodie k tanci i poslechu vám zahrají 
manželé Fajtovi z Lomnice nad Popelkou. 

SVATOVÁCLAVSKÝ KONCERT
– Zámecké saxofonové kvarteto pod vedením 
Josefa Žemličky 
středa 23. 9. 2020 v 18:00 hod.,
kostel sv. Mikuláše Nová Paka, vstupné 100 Kč
Na tradičním Svatováclavském koncertu zazní skladby od W. 
A. Mozarta, J. S. Bacha, B. Mar� nů, A. Dvořáka, B. Smetany,
J. Pauera, G. Gershwina, G. Millera, R. Mullera, G. Gershwina
a F. Mercuryho. 
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LEGENDA JMÉNEM HOLMES
– zájezd do Hudebního divadlo Karlín
– VYPRODÁNO
pátek 25. 9. 2020 v 19:00 hod.,
vstupné 850 Kč + 260 Kč doprava 
odjezd v 15:30 hod. z parkoviště pod náměstí m

TRAVESTI SHOW TECHTLE MECHTLE
A KOČKY V NOVÉM POŘADU
„NEMOCNICE NA POKRAJI ZKÁZY“ 
středa 30. 9. 2020, 19:00 hod., velký sál MKS,
stupné v předprodeji 300 Kč, na místě v den konání 320 Kč, 
nelze uplatnit žádné slevy, pouze ZTP a ZTP/P
Oblíbená traves�  show přijíždí znovu do našeho města, tento-
krát s novým zábavným pořadem nazvaným „NEMOCNICE NA 
POKRAJI ZKÁZY“. Každý si vyzkoušel za život už několikrát roli 
pacienta na vlastní kůži. Málokdo ale ví, jak to chodí z té druhé 
strany. Během tohoto pořadu budete mít možnost nahlédnout 
pod pokličku do nemocnice, která si žije tak trochu vlastním ži-
votem. Zdravotní sestřička Jiřina je sice od rány, pacien�  jí čas-
to lezou krkem, ale i přesto má svoji práci ráda. Zábavný pořad 
protkaný v� pnými scénkami z nemocničního prostředí, plný 
známých melodií a písniček, s výpravou více než 70 kostýmů
a divadelní scénou - to je „NEMOCNICE NA POKRAJI ZKÁZY“. 
Traves�  revue Techtle Mechtle a Kočky je aktuálně nejúspěš-
nější českou traves�  skupinou. 

PŘIPRAVUJEME

2. 10. 2020
– TARZAN – zájezdové představení do divadla 
Hybernia Praha
více informací v MKS

4. 10. 2020
– NEUMÍM JINAK NEŽ LÁSKOU
– (velký sál MKS), vstupné 360/340 Kč, 
vstupenky již v předprodeji
V hlavní roli Ta� ana Dyková (Vilhelmová).
Vícežánrová koláž o životě Boženy Němcové s Josefem Něm-
cem, který byl plný dramat, vzpoury, souznění i poezie.
Představení bylo vytvořeno roku 2013 k výročí 150 let od smr�  
této významné české spisovatelky. V letošním roce si zároveň 
připomínáme 200 let od jejího narození.

15. 10. 2020
– KONCERT VĚRY MARTINOVÉ
– velký sál MKS, vstupné 340/320 Kč, předprodej od 24. 8. 2020

30. 10. 2020 – DOMÁCÍ ŠTĚSTÍ
– náhradní termín za 12. 5. 2020 (velký sál MKS)
– zakoupené vstupenky a rezervace zůstávají v platnosti  

4. 11. 2020 – DASHA S PÁJKY PÁJK A
EPOQUE QUARTET
– velký sál MKS, vstupné 400/380 Kč, předprodej od 7. 9. 2020

5. 5. 2021 – NÁVŠTĚVA U VÁS
– náhradní termín za 28. 5. 2020 (velký sál MKS)
– zakoupené vstupenky a rezervace zůstávají v platnosti  

Prodej RD v Nové Pace se zahradou
Pro více informací volejte tel.: 777 686 853

WWW.REALITYJICIN.CZ

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY
v NOVÉ PACE na rybníku Fařina „Bahňák“
26.9.2020 od 7 do 14 hod. kategorie dospělí a mládež nad 15 let

27.9.2020 od 7 do 14 hod. kategorie děti do 10 let a mládež do 15 let

(chytat může úplně každý – i bez rybářského lístku)

Přijďte podpořit závodníky

a dát si uzené ryby, klobásy, pivo, limo

POZOR je pouze 60 lovících míst

registrace pouze e-mailem:

zavodynp@seznam.cz nebo v den závodu od 6 hodin

startovné:

na sobotní závody dospělých a mládeže nad 15 let 300 Kč

na nedělní závody dětí do 10 let a mládeže do 15 let 100 Kč

více na: www.rybarskezebricky.cz
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KULTURNÍ KALENDÁŘ
ZÁŘÍ

Název Akce Místo, čas Pořadatel

10. Čt AUSTRÁLIE A NOVÝ
ZÉLAND – Ladislav Chlum

malý sál MKS 
18:00 hod.

MKS
Nová Paka

14. Po BE MY BABY
– Divadlo Palace Praha

velký sál MKS 
19:00 hod.

MKS
Nová Paka

17. Čt NOVÉ VÝZVY
PRO 21. STOLETÍ
– PhDr. Jan Stříbrný

malý sál MKS 
18:00 hod.

MKS
Nová Paka

18. Pá HALINA PAWLOWSKÁ 
– CHUŤ DO ŽIVOTA

velký sál MKS 
19:00 hod.

MKS
Nová Paka

19. So S TVOJÍ DCEROU NE
– DS J. K. Tyl Meziměstí

velký sál MKS 
18:00 hod.

MKS
Nová Paka

20. Ne TANEČNÍ ODPOLEDNE
– RADKA A VÁCLAV 
FAJTOVI

malý sál MKS 
15:00 hod.

MKS
Nová Paka

23. St SVATOVÁCLAVSKÝ 
KONCERT – Zámecké 
saxofonové kvarteto pod 
vedením Josefa Žemličky

kostel sv. Mikuláše 
Nová Paka
 18:00 hod.

MKS
Nová Paka

25. Pá LEGENDA JMÉNEM 
HOLMES
– Hudební divadlo Karlín

zájezdové před-
stavení, odjezd
v 15:30 hod.
z parkoviště
pod náměstím

MKS
Nová Paka

30. St  TECHTLE MECHTLE A 
KOČKY V NOVÉM PO-
ŘADU „NEMOCNICE NA 
POKRAJI ZKÁZY“
- Travesti show

velký sál MKS 
19:00 hod.

MKS
Nová Paka

MĚŘENÍ DIOPTRIÍ

Sleva 15%
na samozabarvovací brýlové 

čočky! Výhodná cena
multifokálních čoček!

Akce prodloužena do konce září!
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Program, info: Facebook Kino Nová PakaLomnická 76, Nová Paka / E-mal: kinopaka@seznam.cz                      

St
16
17.30 
20.00 

Film-Bez záruky Nechte se překvapit

Máte rádi překvapení? Přijdte a nechte se (příjemně) 
překvapit filmem, který jste nejspíš ještě neviděli! Zaručeně 
odehrajeme film. Nezaručíme, že se Vám bude líbit. 
Nezaručíme žánr, zaručíme kvalitu. Zaručeně předem 
neplatíte vstupné. To zaplatíte až při odchodu a jen takové, 
jaké si film podle Vás zaslouží.  
 Nevhodný mládeži do 15 let.

Z    Á    Ř    Í

So
26 Strhující životopisné drama výjimečného muže obdařeného 

léčitelskými schopnostmi na pozadí dobových událostí. 
Příběh je inspirován skutečnými osudy léčitele Jana 
Mikoláška, na kterého se v průběhu několika desetiletí 
obracely s prosbou o pomoc tisíce lidí ze všech 
společenských vrstev včetně nejvýznamnějších osobností 
politického i kulturního života. 

Šarlatán

Životopisný/Drama/Česko/Irsko/Polsko Slovensko/2020/118 min
Režie: Agnieszka Holland
Scénář: Marek Epstein

17.30 

Čt
17

 David Vávra & David Noll 

19.00 

divadelně poezicky hudební večer plný improvizací, 
textů, básní a jiných sdělení Davida Vávry za 
hudebního doprovodu klavíristy a skladatele Davida 
Nolla.
Vstupné 150 korun

autorské čtení a beseda se spisovatelem a cestovatelem
Josefem Formánkem o pralese, šamanech, pití i nepití, 
okamžiku rozhodnutí, víře a laskavosti.
Knihy: Prsatý muž a zloděj příběhů, Mluviti pravdu, 
Úsměvy smutných mužů atd.
Vstupné 100 Korun, vstupenky již v předprodeji

Josef Formánek
Pá
25

18.00 

beseda

Velmi akustický koncert rockových legend tria Michala 
Prokopa spolu s nadžánrovým kytaristou Lubošem 
Andrštem a všestranným houslistou Janem Hrubým.
Trio Michala Prokopa vzniklo v roce 1987, přičemž k jeho 
zvuku a stylu přispěli všichni členové stejným dílem. 
Jejich vystoupení mají komornější ráz než koncerty s 
kapelou Framus Five a nabízí zase trochu jiné aranžmá. 
Snoubí se v něm Prokopův písničkový rockový základ s 
blues dobarvené Andrštovými jazzovými zkušenostmi a 
jiskřivými elektrickými houslemi Jana Hrubého.
Vstupné 290 Korun, vstupenky již v předprodeji.

Michal Prokop
Luboš Andršt, Jan Hrubý

Pá
18

20:00 

koncert 

cesty vnější a vnitřní

Vandráci Vagamundos
Čt
24

19:30 

cestovatelská přednáška

Honza Révai, Pavel Liška
Herci Pavel Liška, Honza Révai a kameraman Hynek 
Bernard – Vandráci vagamundos – tři měsíce vandrovali 
po střední Americe. Vybavili se kamerami, foťáky a 
dronem. Chtěli poznat místní kulturu, indiánské legendy a 
zažít i nečekané. Nejdřív byli viděni v Panamě, pak mířili 
do džunglí Kostariky, vandrovali po velké Nikaragui, přes 
varování projeli Honduras, pak i zemi plnou vulkánů El 
Salvádor, nádhernou Guatemalu, maličké Belize a 
obrovské Mexiko. 
Vstupné 290 Korun

So
5 Čtyřikrát World Press Photo, před objektivem Bowie, Clooney 

nebo Depp, ale i válka... Napínavý životní příběh světově 
uznávaného českého fotografa Antonína Kratochvíla, 
zakládajícího člena legendární fotografické agentury Sedm 
(VII Photo Agency). Pátrání po jeho minulosti ukazuje 
dramatické momenty 20. století i ryzí současnosti. 

Můj otec Antonín Kratochvíl

Dokumentární/ Česko, 2020, 84 min
Režie: Andrea Sedláčková
Kamera: Jan Baset Střítežský, David Cysař
Hrají: Antonín Kratochvíl, Michael Kratochvíl 
Mládeži přístupný, vstupné 95 Korun

17.30 
20.00 

So
12 Příběh dvou kamarádů, kteří provozují prosperující půjčovnu 

dronů, se odehrává v současné Praze. Majitel firmy 
přezdívaný Plech (Jiří Mádl), ve volném čase rapper, sní o 
velkých penězích a neochvějných jistotách. Chemik a 
vynikající letecký navigátor Pavel (Kryštof Hádek), který se 
právě vrátil ze zahraničí, sní o spravedlnosti a osobním 
angažmá v nápravě světa.   Když se však jeden z hrdinů 
rozhodne využít dron k něčemu úplně jinému, situace ve 
firmě se začne komplikovat.

Modelář

Drama / Thriller / Psychologický/ Česko, 2020, 110 min
Režie, scénář: Petr Zelenka
Hrají: Kryštof Hádek, Jiří Mádl, Veronika Khek Kubařová, Zuzana 
Fialová, Richard Stanke,
Mládeži přístupný, vstupné 95 Korun

17.30 
20.00 

20.00 

28
Po

14.00 

9. ročník dětského "adrenalinového" závodu Schodcross 
ve výběhu klášterních schodů v Nové Pace. 

Pro ročníky  2015 –  2005 
akce se koná za každého počasí,  občerstvení zajištěno.
místo: klášterní schody Nová Paka 

startovné zdarma.

9Schodcross 2020

07
St

20.00 Dvorní kytarista Carlose Santany a synovec  
Micka Jaggera z Rolling Stones /zpěv/ za 
doprovodu blues-rockové skupiny  Javiera 
Vargase v rockovém setu plném světových 
hitů jejich domovských superskupin. 
Na půdě restaurace, počet míst omezen.
Pouze 5 koncertů v ČR 

Javier Vargas /ESP  &
John Byron Jagger /ENG

Připravujeme říjen
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SuperGigáč
se nespokojí s málem

Rychlost 1Gb/s

Síla výhodné ceny

Radost ve světě on-line 

1Gb/s1Gb/sInternet 
s rychlostí 



 








 





VSTUPENKY JIŽ V PŘEDPRODEJI V RESTAURACI
NEBO NA WWW.GOOUT.CZ
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Z NOVOPACKÉHO SPORTU

JANĚ MIKEŠOVÉ SE V POLSKU DAŘILO - 2 ZLATÉ
Novopacké vytrvalkyni, v současné době 
závodící za nový tým SALMING CZ, se 
na závodech v sousedním Polsku dařilo. 
Ve vytrvalostních bězích zde vybojovala 
dvě zlata a dva bronzy. 
Jejím prvým závodem byl 50 km dlouhý 
Supermaraton Gór Stolowych v polském 
Karlowě. Start, z důvodu koronaviro-
vé epidemie, byl intervalový s odstupy 
deset sekund mezi jednotlivými závod-
nicemi. Z důvodu, aby trasa celého zá-
vodu probíhala v Polsku, a ne jako při 
dřívějších ročnících, kdy se se běželo 
20 km na naší straně, byla náročná trať 
probíhající ve skalách Stolových hor 
dos�  pozměněna. Jana si předsevzala 
umístění do 3. místa a tak hned od star-
tu, do první občerstvovací stanice, která 
byla na patnáctém kilometru, předběh-
la přibližně dvacítku závodnic. Bohužel 
v polovině závodu na ni přišla nečekaná 
krize, ale i přesto, přibližně po dalších 
pě�  kilometrech, se opět dostala do bě-
žecké pohody a začala postupně před-
bíhat i pomalejší muže, když již téměř 
všechny ženy nechala za sebou.
„Na čtyřicátém kilometru, kdy mně 
do cíle zbývala již pouze desítka, jsem 
si již byla skoro jistá, že vybojuji stupně 
vítězů. I když závod ve skalách je nejen 
technicky, ale i fyzicky velmi náročný 
a poslední kilometry mě velice bolely, 
tak se mé očekávání splnilo,“ svěřila se 
šťastná Jana, která po padesá�  kilome-
trech s převýšením 2000 m proběhla cí-

lem v čase 5:56:51, ve své kategorii K-20 
na prvém místě, a celkově si vyběhla 
bronz. 
Po úspěchu na Supermaratonu Gór Sto-
lowych byla další zastávka packé vytr-
valkyně opět v Polsku na Dolnoslaskim 
fes� walu biegów gorskich. Zde je po-
řádán největší běžecký závod za účas�  
top běžců, což se také na startu ukázalo, 
a nepořádá ho nikdo jiný než ikona pol-
ského ultra Piotr Hercog. Celý běžecký 
svátek trval tři dny a na pořadu bylo 
několik běžecký tras: 240 km – běh 7 
vrcholů, 130 km – super trail, 110 km – 
K/B/L, 68 km – ultra trail, 33 km – zlatá 
série Golden trail, 44 km – zlatý mara-
ton, 21 km – zlatý půlmaraton a 10 km 
– trojak trail. 
Jana Mikešová, startující od této sezóny 
za pražský tým Salming CZ, který vyba-
vuje výborné vytrvalce obuví, trénin-
kovým i závodním oblečením, včetně 
další fi nanční podpory. Packá vytrvalky-
ně se tentokráte postavila na ultra trail 
o délce 68 km, s celkovým převýšením 
3000 m. V intervalovém startu vybíhala 
z žen jako poslední, a tak bylo pravděpo-
dobné, že po jejím doběhu do cíle budou 
hned jasné výsledky v pořadí žen. Zá-
vod byl těžký jak fyzicky, tak psychicky, 
s čímž ale většina startujících rozhodně 
nepočítala. Silný déšť, který startující 
doprovázel prak� cky prvou padesátku, 
povrch tratě závodu velmi podmáčel, 
vytrvalcům to klouzalo a proto jejich 

běh byl značně ob� žný. Celá trasa vedla 
prak� cky jen nahoru a dolů, rovinu zá-
vodníci jen marně hledali. 
Prvou z pě�  mezičasových kontrol Jana 
proběhla za hodinu a deset minut. Od-
tud vytrvalci stoupali na vrchol Czer-
nica, kde to byl boj jak s počasím, tak 
hlavně s terénem. Odtud se trať sbíhala 
dolů na druhý mezičas, který byl 24 km 
od startu ve Starym Gieraltowu. Násled-
ně se závodníci vydali do druhé tře� ny 
závodu a opět směrem nahoru, na tře�  
mezičas (34 km), do Przelecz Ladecka. 
Tato část závodu byla fyzicky náročná, zá-
vodníci museli zdolat jeden velký a jeden 
menší velbloudí hrb. Poté je čekal čtvrtý 
mezičas (47 km) - Zlotý Stok. „Na dalším 
velkém vrcholu, hoře Jawornik, jsem si již 
byla jistá, že pokud mně to poběží jako 
doposud, bude z toho v cíli zlatá v kate-
gorii a celkově bronzová. Mezičas dole 
v Orlowieci byl již tí m posledním a čekal 
nás už jen výběh nahoru a seběh dolů 
do cíle v Ladek-Zdrój, celkem 12 km. Zde 
se již nic nestalo a doběhla jsem do cíle,“
sdělila po doběhu spokojená Jana Mike-
šová. Na tra�  dlouhé osmašedesát kilo-
metrů si vyběhla dvě medaile. 
V celkovém pořadí žen bronzovou 
a ve své kategorii K-20 zlatou. Jejím dal-
ším velkým úspěchem bylo její celkové 
čtrnácté místo v absolutním pořadí žen 
a mužů. 

Míla Pour

KUŽELKÁŘI ZAČNOU SEZONU SE ŠESTI DRUŽSTVY
Po loňské nedohrané sezoně kvůli viro-
vému nebezpečí se místní oddíl kuželek 
neohroženě pus�  do letošní sezony opět 
se šes�  družstvy.
Naše Áčko se ve Východočeské divizi 
střetne s Červeným Kostelcem, Dobruš-
kou, Dvorem Králové, Hořicemi, Hylváty, 
Náchodem, Rychnovem n/K, Smiřicemi, 
Solnicí, Třebechovicemi, Trutnovem, Vy-
sokým Mýtem a Vrchlabím.
Naše prvé rezervní družstvo Béčko bude 
v nové sezoně hrát ve Východočeském 
přeboru a střetne se tu s Březovicemi, 
Dvorem Králové, Jičínem, Josefovem, 
Milovicemi A a B, Poříčím, Rokytnicí nad 
Jizerou, Trutnovem C a D, Vrchlabím.
Naše druhé rezervní družstvo Céčko na-

stoupí do Východočeské soutěže a střet-
ne se tu s Červeným Kostelcem, Českým 
Meziříčím, Dobruškou, Jilemnicí, Rokyt-
nicí n/J a Vrchlabím.
Po mnohých letech odmlky byla vypsána 
i Východočeská divize dorostu a zde se 
naše mládežnické Áčko utká s Červeným 
Kostelcem, Českou Třebovou, Hylváty 
A a B, Jičínem, Náchodem A a B, Pardu-
bicemi, Svitavami a Trutnovem.
Mládežnické Béčko tvořené hned trojicí 
dívek bude hrát turnajově Východočes-
ký pohár mládeže.
Naše družstvo Seniorů, neboli hráčů 60+, 
hrající Seniorskou ligu, má letošní sezonu 
již rozehranou a nyní plně fi nišuje po od-
kladu způsobeném virem Covid-19. 

Nová sezona začne na novopacké kužel-
ně již ve čtvrtek 10. 9. od 17 h, kdy Céčko 
přivítá Rokytnici n/J. A hned druhý den 
v pátek od 17 h Áčko přivítá družstvo 
ze Smiřic. O týden později v pátek 18. 9. 
od 17 h přivítá Béčko družstvo ze Dvora 
Králové. Další rozvrh naleznete na strán-
kách www.kuzelkynp.cz.
Proto přijďte místní borce podpořit 
a zhlédnout kvalitní výkony při velice za-
jímavém sportu. Stačí projít otevřenou 
brankou do hasičské zbrojnice a po levé 
ruce již naleznete budovu s kuželkářskou 
dvoudráhou TJ Nová Paka.

Jirka Bajer
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DAN POLMAN LETOS NA STARTU KOLEM ČECH A SLOVENSKA
Po loňském výrazném úspěchu v Ameri-
ce, kdy dojel jako teprve tře�  Čech jeden 
z nejtěžších silničních ultramaratonů 
na světě – téměř 5 000 km dlouhý Race 
Across America, který oslavil po návra-
tu do Nové Paky na zcela zaplněném 
novopackém náměs� , chtěl letos vyni-
kající novopacký cyklista a ultramara-
tonec na kole, Dan Polman, absolvovat 
ultracyklis� cký závod z Moskvy na Sibiř, 
dlouhý 9 100 km, Red Bull Trans Siberian 
Extreme. Na tento závod byl vybrán na 
základě výsledků z posledních let z více 
než padesá�  uchazečů mezi patnáctku 
„šťastlivců“, kteří se měli postavit letos 
23. června na start Red Bull Trans-Sibe-
rian Extreme. Tento závod, který se jezdí 
každé dva roky, je dlouhý 9100 kilometrů. 
Vede přes čtyři klima� cké zóny a sedm 
časových pásem, přičemž soutěžící musí 
překonat 77 000 výškových metrů. Vel-
ká města, kterými projedou - Moskva, 
Nižnij Novgorod, Kazaň, Perm, Jeka-
těrinburg, Ťumeň, Omsk, Novosibirsk, 
Tomsk, Krasnojarsk, Irkutsk, Ulan-Ude, 
Čita, Svobodny, Blagověščensk, Chaba-
rovsk, Vladivostok - připomínají anabázi 
našich legionářů po první světové válce. 
Celá tahle šílená vzdálenost, kterou trvá 
ujet autem víc než týden a letecký pře-
sun představuje deví� hodinový let, je 

rozdělená do patnác�  po sobě jdoucích 
ultramaratonů: 350 km, 378 km, 693 km, 
331 km, 313 km, 614 km, 611 km, 
255 km, 584 km, 1056 km, 447 km, 
660 km, 1363 km, 689 km a 757 km. Cíl 
závodu ve Vladivostoku byl naplánován 
na 17. července.
Bohužel tento ojedinělý ultracyklis� cký 
zvod byl vzhledem ke koronaviru odlo-
žen na 22. června příš� ho roku, a tak 
si Dan musí na tento závod rok počkat. 
Proto s rados�  přivítal ak� vitu cyklis-
� ckých nadšenců ze Vse� na, uspořádat 
nový ultracyklis� cký závod podél hranci 
Čech a Slovenska. Úroveň trasy tohoto 
připravovaného závodu předčí podobné 
závody v zahraničí. Převýšení tratě se 
přibližuje legendárnímu RAAM. Jak nám 
sdělil Dan, využije svoji nucenou pře-
stávku zaviněnou koronavirem a tohoto 
závodu se zúčastní: „V srpnu se chystám 
na prolog nového nonstop ultracyklis� c-
kého závodu kolem Česka a Slovenska 
v délce 3300 km s přibližným převýše-
ním 40 000 metrů.“ Tento závod, jehož 
parametry jsou na evropské poměry 
unikátní s názvem Race around Czechia 
and Slovakia 2020, odstartoval 13. srp-
na ze Vse� na. Je to nejdelší zabezpečený 
nonstop cyklis� cký závod. „Jsem rád, že 
s naším týmem Ultra Paka Racing bude-

me v roli průkopníků. Trasa má na Evro-
pu opravdu obří parametry a věřím, že 
díky ní bude jednou náš RACAS i nomi-
načním závodem na Race Across Ame-
rica. Jsem rád, že zde bude s našimi fa-
noušky a týmem opět vznikat společný 
příběh, podobný jako loni.“ 
Tento závod je nonstop, což v praxi zna-
mená minimum spánku a maximum 
šlapání na kole. Cyklista šlape s do-
provodným autem do chvíle co vydrží. 
Následně, když na něj přijde spaní, se 
v zaparkovaném autě natáhne na kari-
matku, odpočine si a podle možnos�  šla-
pe na kole dál. K samotné trase závodu 
nám ještě Dan Polman prozradil: „ Jak je 
vidět i z celkového převýšení, čeká nás 
hodně kopců, trať vede i blízko Nové 
Paky. Z Trutnova přes Jánské Lázně dále 
Černým Dolem přes Vrchlabí, Jilemnici, 
Rezek, Rokytnici a Harrachov.“
Při čtení zářijového měsíčníku již bude-
me znát výsledky tohoto ojedinělého 
cyklis� ckého závodu. V říjnovém Achá-
tu se můžete s nimi seznámit, včetně 
dojmů ultracyklisty a zároveň předsedy 
redakční rady našeho měsíčníku Dana 
Polmana.

Míla Pour

JAK SI VEDOU NAŠI MLÁDEŽNÍCI VE STŘELECKÉM KROUŽKU
Koronavir se promítl i do střeleckých 
soutěží, takže se celé dění posunulo a 
došlo k letnímu zhuštění soutěží. V le-
tošním roce Klára Ticháčková kromě 
vzduchové pistole přibrala i sportovní 
malorážkovou pistoli a po několika tré-
nincích jela 5. června na svůj první závod 
do Vrchlabí. Závod sportovní pistole SP 
30+30 je třicet ran mířených a třicet ran 
na časově otočné terče na vzdálenost 25 
m. Vedla si velice dobře, když nastřílela 
513 bodů, což byla III. výkonnostní třída. 
V sobotu 20. června odjela do Semil a 
opět potvrdila svůj talent, když nastří-
lela 537 bodů. To byl její osobní rekord, 
druhá výkonnostní třída a následně prv-
ní místo v jednotné kategorii.
Koncem června (dne 27. 6.) jsme se s do-
rostem zúčastnili v Písku 1. kola Fomei-
cupu ve střelbě z malorážky s puškohle-
dem. Tentokrát jsme všichni jeli mikro-
busem, který nám zapůjčil autoservis Š� -
kov pana Mar� na Bílka, za což mu děku-
jeme. Byli jsme nejúspěšnější výpravou. 
V žákyních skončila Eliška Ticháčková na 

tře� m místě s 397 body, v žácích devátý 
Jan Sláma s 386 body. V dorostu se umís-
� la na druhém místě Klára Ticháčková 
s 397 body, Daniela Slámová byla šestá 
s 376 body. V juniorech byl jasným vítě-
zem Vojta Kuřík s 388 body. Překvapil i 
Pepa Pospíšil svými 378 body, kdy ještě 
po třech položkách byl na pomyslném 
stupni vítězů. Bohužel v poslední polož-
ce dal nulu a ta ho posunula až na páté 
místo.
Začátkem července (v sobotu 4. 7.) se 
Klára Ticháčková zúčastnila prvního kola 
Českého poháru mládeže v Karlových 
Varech ve střelbě z pistolí, do kterého se 
nominovala svými předchozími výsled-
ky. Ve vzduchové pistoli hned pohlížela 
na první příčku, ale pak se začala zhor-
šovat a se svými 339 body skončila až 
na desáté pozici. Úspěch přišel ve spor-
tovní pistoli. Po třice�  mířených ranách 
byla na pátém místě s 262 body. Dr� vý 
nástup přišel na otočných terčích, kde 
nastřílela 280 bodů a s celkovým výsled-
kem 542 bodů skončila druhá. Byl to její 

tře�  závod a také tře�  osobní rekord.
Další týden, 11. července, jsme se zú-
častnili druhého kola Fomeicupu na Ze-
bíně u Jičína opět v mysliveckých disci-
plínách a opět jsme byli nejúspěšnějším 
a nejpočetnějším týmem. V žácích skon-
čil Jan Sláma na dvanáctém místě s 373 
body, i když pokazil hned první položku. 
Moc se nedařilo ani Elišce Ticháčkové, 
která skončila osmá s 387 body, proto-
že v poslední položce měla problémy se 
zásobníkem, což ji velmi rozhodilo. Zato 
urputný boj byl v dorostenkách. Klára 
Ticháčková měla stejný počet 397 bodů 
jako Nikol Hradecká z Vaškent týmu, 
takže následoval rozstřel a deset ran na 
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„kaňoura“ ve zkráceném čase. To Klára 
zvládla s plným počtem bodů, soupeřku 
o jeden bod porazila a stala se vítězkou. 
Vynikající výkon předvedla Dianka Slá-
mová, když sahala na stupně vítězů, ale 
v poslední položce střelila do sousední-
ho terče a po penalizaci skončila na čtvr-
tém místě s 377 body. V juniorech skon-
čil na tře�  pozici Vojta Kuřík s 388 body 
a na čtvrtém místě se umís� la Mar� na 

Ticháčková s 366 body.
V termínech od 19. do 24. července 
dostala Klára pozvánku na soustředění 
nadějné mládeže ve střelbě z pistolí do 
Karlových Varů. Pod vedením státních 
trenérů bylo soustředění zaměřeno na 
fyzičku a nácvik techniky střelby. Tam 
dostala pořádně zabrat.
Následně jsme v sobotu 25. července 
ujížděli do Českých Budějovic na druhé 

kolo Českého poháru mládeže. Zde se 
ukázalo, že soustředění splnilo svůj účel, 
protože Klára zvítězila ve vzduchové pis-
toli s nástřelem 359 bodů. Odpoledne 
proběhla soutěž ze sportovní pistole, 
kde Klára opět zvítězila s velkou pře-
vahou s 545 body a nastřílela další dva 
osobní rekordy.

Antonín Pravý

Vedle naší mládeže nemohou ani do-
spělí zůstat pozadu. Zdeněk Vích se 
v minulých měsících ak� vně připravoval 
na Mistrovství České republiky v před-
ovkách a svoje výsledky rozhodně zúro-
čil. Ve dvou disciplínách (Pennsylvania 
a Minié) získal v Uherském Brodu obě 
tře�  místa s nástřelem 82 a 88 bodů. Ti-
tul Mistr ČR za rok 2020 pomohl získat 
pro Královéhradecké krajské sdružení 
v obsazení Vích, Vít a Vítek s celkovým 
nástřelem 271 bodů. 

Ve vojenské pušce na 300 m nezahálel 
ani Pavel Macháček. V sobotu 27. červ-
na v Horní Branné získal v disciplíně 
Malá odstřelovačka svoje 1. místo. Svoje 
první místo také obhájil na soutěži IPSC 
na střelnici v Hodonicích u Znojma.
Naši malorážkaři se také téměř každý 
týden rozjíždějí po závodech, se který-
mi se v poslední době roztrhl pytel. Dne 
11. července se zúčastnili Velké ceny 
Novoles v Nových Lesích a na kontrol-
ním speciálním závodu v Plzni. Dne 1. 8. 

2020 reprezentovali na Velké ceně Ost-
roměře a opět v Plzni a 8. srpna na 17. 
ročníku Potkali se u Kolína, na střelnici 
v Poděbradech. Za zmínku stojí překva-
pení Luďky Malé, která vystřílela svůj 
osobáček 577 bodů, 1. výkonnostní třídu 
a umís� la se v ženách na čtvrtém místě. 
Mistrovská výkonnostní třída jí unikla 
pouze o 3 body.
Všem zúčastněným blahopřejeme 
a úspěch přejeme i všem dalším.

Za SSK Nová Paka Luboš Malý

VEDLE MLÁDEŽE ANI DOSPĚLÍ Z SSK NEZAHÁLEJÍ

družstvu
Královéhradecké KS
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POZVÁNKA NA VEŘEJNOU SOUTĚŽ VE STŘELBĚ Z MALORÁŽKY
V sobotu 12. září se ve střelnici Sopka koná 16. ročník veřejné střelecké soutěže pro veřejnost od 15 let věku.
Střílí se z klubové malorážní pušky 5 ran nástřelných a 20 ran soutěžních ve všech sportovních kategoriích. Ženy, muži, dorost 
a zvlášť pak registrovaní sportovci. Střelivo a zbraně zajišťuje pořadatel. Startovné 100 Kč. Prezentace už v 8:00 hod., začátek 
v 9:00. Občerstvení bude zajištěno na střelnici v nové klubovně. Vítězové obdrží diplom a věcné ceny. Podrobnos�  na sskno-
vapaka.cz v čás�  soutěže. Přijďte všichni, kdo to chcete zkusit a třeba i zvítězit. Předem přejeme hezké sobotní dopoledne.

POZVÁNKA NA KURZY K ZÍSKÁNÍ ZBROJNÍHO PRŮKAZU 
Pro zájemce o zbrojní průkaz pořádáme kurzy zaměřené na bezpečnou manipulaci se zbraní, střelby, právní předpisy a po-
třebné zákony vč. organizace zkoušky za účas�  zkušebního komisaře a PČR. Kurzy začnou v říjnu 2020. Před zápisem do kurzu 
je nutné podat přihlášku o zbrojní průkaz na Policii ČR v Jičíně. Podrobnos�  na ssknovapaka.cz v čás�  aktuality.

POZVÁNKA PRO VEŘEJNOST
Od 1. 6. 2020 je střelnice opět otevřena pro veřejnost. Podmínkou pro umožnění střelby je platný zbrojní průkaz a vlastní 
zbraň. Vstup na střelnici je s poplatkem 200 Kč za střelce. Střelec má k dispozici terče, zálepky a chrániče sluchu. Střílí se vždy 
každé úterý od 15:00 hod. (krátké zbraně). Každou středu od 15:00 hod. se střílí z dlouhých zbraní - pouze sportovní malorážka. 
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Dvojnásobný mistr světa, útočník se 
436 zápasy v severoamerické NHL, kam 
byl v roce 1995 dra� ován klubem New 
York Islanders, a také vítěz české ex-
traligy s týmem HC Sparta Praha. Neje-
nom to je nová posila do útoku BK Nová 
Paka, Jan Hlaváč.

Po premiérovém ročníku v druhé národ-
ní lize ledního hokeje staví organizace BK 
Nová Paka tým pro nový ročník. V uply-
nulé sezóně tým skončil na 8. místě a ne-
vešel se do play-off . Přitom první polovi-
na soutěže vypadala pro novopacký ce-
lek skvěle. Vyšla mu premiéra. V domá-
cím zápase přehrál krkonošského rivala 
z Trutnova 3:2. Další zápasy novopacký 
tým sbíral pravidelně body, vyhrával 
a většina jeho proher byla o jeden gól. 
Zatápěl i favoritovi skupiny, HC Vrchlabí, 
který byl nabitý hvězdami. Do té doby se 
pohyboval na 4.-5. místě tabulky Sever. 
Asi největší překvapení soutěže se zrodi-
lo v 22. kole, kdy novopacký tým vyhrál 
na ledě suverénního Vrchlabí a dosáhl 
tak na největší sportovní úspěch v his-
torii organizace. Poslední skalp z tria 
krajských rivalů – ze Dvora Králové n. L., 
se mu podařilo získat o dvě kola pozdě-
ji. Zlom přišel na začátku prosince. Tým 
v závěru zápasů ztrácel dobře rozehraná 
utkání. Následovala série porážek. Jako 

by hráčům docházel dech z dlouhé před-
sezónní přípravy. Mladému kolek� vu, 
kterému chybělo více zkušenos� , najed-
nou nepřálo hokejové štěs� . Ve zbytku 
soutěže však hráči předváděli pohled-
nou hru a na tribuny lákali davy fanouš-
ků. 
V 31. kole se zrodil divácký rekord celé 
soutěže. Na zimní stadion do Nové Paky 
dorazilo pro�  Vrchlabí neuvěřitelných 
1820 diváků. Hala praskala ve švech. 
Byla to show – za hosty nastoupili ho-
kejové legendy Jan Hlaváč, Petr Sýkora, 
Tomáš Rolinek a Jaroslav Bednář. Paka 
padla se c�  2:5, přitom chyběl kousek, 
aby z trestného střílení ve tře�  tře� ně 
srovnal odchovanec novopackého ho-
keje Tibor Hric. Týmy z ledu vyprovázel 
burácejí stadion a dlouhá děkovačka 
domácích fanoušků. Fandilo se slušně, 
vrchlabš�  fanoušci rozjeli úchvatné cho-
reo. Atmosféra byla skvělá, prostě záži-
tek na celý život.
Po sezóně udělalo vedení organizace 
několik změn. Na post hlavního trenéra 
angažovalo Petra Hlaváče. Domluvilo 
se na spolupráci s HC Vrchlabí. Přived-
lo zpět Michala Nevyhoštěného a nové 
hráče, mezi nimiž je i Tomáš Nezbeda, 
rodák a odchovanec z Nové Paky. Udr-
želo opory z týmu, který vybojoval v se-
zóně 2018/19 postup do tře�  nejvyšší 
hokejové ligy ČR.
A domluvilo se s českou hokejovou le-
gendou – Janem Hlaváčem. 
Jana Hlaváče netřeba dlouze představo-
vat. Odehrál 436 zápasů v NHL. Vyhrál 
extraligový � tul se Spartou. S českou 
reprezentací je dvojnásobným mistrem 
světa, jednou stříbrný a jednou bron-
zový. V roce 1999 rozhodl v památném 
prodloužení, v čase 76:32, zápas s Fin-
skem a započal tak zlatou cestu za zla-
tým ha� rickem hokejových šampionů. 

Nyní se rozhodl prodloužit si svoji kari-
éru v Nové Pace, po boku svého bratra, 
trenéra týmu. „Hlavní důvod mého půso-
bení v Nové Pace je můj bratr, který zde 
bude působit jako jeden z trenérů a také 
velmi dobré hokejové zázemí. Na sezó-
nu se samozřejmě moc těším a doufám, 
že se mi budou vyhýbat zranění, abych 
byl v plné síle a mohl odehrát co nejví-
ce zápasů. Očekávám a doufám, že se 
nám podaří postoupit do vyřazovacích 
bojů a že kluci budou mít z hokeje ra-
dost a budou se těšit na každý zápas jako 
já,“ odpověděl pro fanoušky Jan Hlaváč 
na otázku, co ho přivedlo do dese� � sí-
cového města.
Právě Jan Hlaváč a Michal Nevyhoštěný 
by měly do týmu přinést tolik potřebné 
zkušenos� , ze kterých může mladý tým 
v nové sezóně těžit. Aktuální sestava je 
nabitá. Kombinuje vlastní odchovance, 
hráče z postupové sezóny, zkušené vete-
rány i mladé naděje. 
„Udělali jsme maximum, aby v Nové 
Pace druhá liga pokračovala. Stojí za tí m 
úsilí mnoha lidí z naší organizace, kte-
ří se přes léto nezastavili. Chceme, aby 
Nová Paka získávala na hokejové mapě 
silné povědomí a tí m reprezentovala 
naše malé město po celé České republi-
ce. Máme zde obrovský potenciál, který 
se začíná naplňovat. U mládeže dnes vi-
díme mnoho nadějí do budoucna. Letos 
budeme hrát v tabulce hodně vysoko. 
Diváci uvidí atrakti vní útočný hokej plný 
gólů. Chceme, aby na naše zápasy cho-
dilo pravidelně kolem 800 diváků,“ láká 
na sezónu jednatel Bohumil Šmika.
Sezóna začíná již 23. září, kdy BK Nová 
Paka přivítá od 18.00 na svém ledě tým 
HC Vlci Jablonec n/N.

Ing. Marek Šmika
Zdroj: Petr Čepek, BK Nová Paka

HOKEJOVÁ LEGENDA OBLÉKNE NOVOPACKÝ DRES

Výhra 4:5 proti  hvězdami nabytému HC Vrchlabí
Zdroj: Petr Čepek, BK Nová Paka

Nová posila BK Nová Paka, Jan Hlaváč
Zdroj: Jan Beneš, HC Sparta Praha

Závěrečná „děkovačka“ hráčů směrem
k novopackému fanklubu
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Ačkoli se zdálo, že letos Pačáci nezažijí 
žádnou „Polmanovu ultrapakárnu“, na-
konec to přece jen klaplo! Další výzvou 
byl pro packého Nezmara prolog non-
-stop závodu Race around Czechia and 
Slovakia. RACAS by měl být od příš� ho 
roku nejdelším evropským závodem 
silničních kol s ambicí zařadit se mezi 
ultramaratony, kde si lze vyjet kvalifi ka-
ci na Race Across America. S � mto ná-
padem přišel Jirka Severa podporován 
výborným organizátorem Liborem Pro-
cházkou a společně s ním testoval trať 
Danda Polman. V doprovodu sehrané 
UPRT bandy se odpoledne 13. srpna ze 
Vse� na Danda vydal čtvrt hodiny po Jir-
kovi na okruh vedoucí po českých a slo-
venských hranicích a opět nám předvedl 
své profi  kvality, vytrvalost a nezlomnou 
vůli dostat se co nejdříve do cíle. S vy-
tyčenou metou 3540 km a převýšením 
36 000 m se bravurně popasoval a bru-
tální „osmičku“ obkroužil v sedle svých 
ISAACů symbolicky za necelých osm dní 
(7 dní, 23 hodin a 5 minut). Klobouk dolů, 
palec nahoru a ultra packá gratulace! 
Mnozí sledovali cestu obou borců na ofi -
ciálních stránkách závodu on-line. Dan-
du jeho fanoušci podporovali na tra�  
i na sociálních sí� ch. Jiří Hledík sdílel 
s přáteli na Facebooku průběžné komen-
táře o tom, jak si oba vytrvalci vedou. 
Jíra dobře ví, jak ultracyklis� ka bolí. Ač-
koliv pracuje v náročném oboru (v jader-
né energe� ce), ultracyklis� ka je jeho vel-
kým koníčkem a vášní. V minulos�  jezdil 
světovou ultramaratonskou sérii UMCA 
a na svém kontě má více než desítku od-
jetých ultramaratonů a řadu čtyřiadvací-
tek. V loňském roce byl členem Dandova 
doprovodného UPRT týmu v Americe. 
Požádala jsem Jíru o svolení ke zveřejně-
ní některých jeho FB příspěvků k RACAS 
a uvádím, jak šel čas po 24 hodinách. 
Po 24 hodinách Danda zakončil první 
den non stop jízdy až ve Frýdlantském vý-
běžku (!!!) a Jirka vyjíždí z Jánských lázní 
k Hofmanovým boudám pod Černou ho-
rou. Dan tento den odjel 636 kilometrů 
a nastoupal 7500 metrů. Výborný prů-
měr, stále dobrá nálada, spousty ener-
gie, bouřky a přívalové deště v Krkono-
ších a Jizerských horách, fanoušci z No-
vopacka po cestě Podkrkonoším, per-
fektně fungující tým, to vše provází Dana 
na sklonku prvního dne prologu RACAS. 
Po 48 hodinách jsou oba ultramaratonci 
v Krušných horách - Danda z nich vyjíždí 
a Jirka do nich vjíždí. Druhý den Danda 
odjel 407 kilometrů a nastoupal 6050 

metrů a ani dnes se mu nevyhnuly pře-
háňky (počasí je ke klukům zatí m docela 
přísné, ale to k těmhle závodům zkrátka 
patří). Polovina české části  RACAS je už 
pro Dana na dohled stejně tak jako Český 
les a na něj navazující Šumava. 
Po 72 hodinách Jirka opouští  Krušné 
hory a Danda prolétl Šumavou a přejíždí 
Novohradské hory a sjíždí na Třeboňsko 
a dál jej čeká Slavonicko a Česká Kana-
da. Danda zamakal dlouho do noci a nad 
ránem přejel Český les. Hned na to ve vel-
kém stylu přejel Šumavu včetně výjezdu 
z Nýrska na Špičácské sedlo a kus po tra-
se Krále Šumavy. Z Volar do Frymburku 
podél Lipna se s tí m taky moc nemazlil 
a povzbuzen pit stopem na Lipně valil 
přes Dolní Dvořiště vstříc Novohradkám. 

Krásná jízda a Vsetí n už se hodně přiblí-
žil!!! Po 96 hodinách přijíždí Jirka do Vo-
lar a čeká na něj přejezd celé Lipenské 
oblasti . Danda projíždí pod Uherským 
Brodem v kopcích pod Velkým Lopení-
kem a má Vsetí n už na dostřel. Podle ra-
daru to vypadá, že se oba borci zase musí 
potýkat s nepřízní počasí, v obou oblas-
tech se zase ženou bouřkové přeháňky. 
Česká část RACAS zdolána ve výborném 
čase!!! Přátelé, Danda Polman se svým 
podpůrným týmem UPRT zvládnul těž-
kou trasu české části  RACAS dlouhou cca 
1960 kilometrů v čase pod 100 hodin (99 
hodin a 50 minut), tedy výborným průmě-
rem kolem 20 km/h a to se v ultramara-
tonském světě setsakra počítá! Non stop 
jízdu přerušil dvakrát krátkým spánkem, 

RACAS OČIMA ULTRAMARATONCE JÍRY HLEDÍKA
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a tak mu pro regeneraci stačilo pouhých 
4,5 hodiny, aby se dostal zpět do Vsetí na. 
V ostrém prologu tak nasadil pro budou-
cí ultramaratonce laťku hodně vysoko. 
Jsem moc rád, že Danda smysl této akce 
spojil i s podporou tělesně posti ženého 
kamaráda! Tím to dostává ještě větší 
hodnotu - za to máš můj velký respekt, 
Dane. Jsem také rád, že přijel do Vsetí na 
pozdravit Dandu a jeho UPRT tým Sváťa 
Božák, další ultramaratonská legenda, 
kterého od třetí ho startu na RAAM v le-
tošním roce připravilo zrušení letošního 
ročníku z důvodů COVID 19. Po 120 ho-
dinách se na mapě trasy prologu RACAS 
stala zásadní změna - z live tracking sle-
dování to vypadá, že dál pokračuje už je-
nom Danda a jeho UPRT tým a Jiří z pro-
logu odstoupil. Bez ofi ciálních informací, 
které se jistě z webu RACAS dovíme, ne-
dává smysl cokoli komentovat, může také 
jít i o závadu vysílače trackeru. Pokud to 
je ale realita, tak mám potřebu říci to, že 
na takto extrémně dlouhých a těžkých 
tratí ch se to prostě stává i těm nejlepším 
ultramaratoncům na světě ... Christopha 
Stassera nevyjímaje. Mé předešlé přání, 
aby Jirka a jeho tým dál pokračovali se 
nenaplnilo, ale pravděpodobně zdravot-
ní problémy či aktuální fyzický stav tomu 
bránily (mně se to stalo celkem na 3 z 12 
ultramaratonů světové série, kde jsem 
v letech 2008 až 2017 startoval). Zdraví 
je TOP ať si říká kdo chce co chce!!! Jirko, 
máš můj respekt včetně Tvého sympati c-
kého týmu. Pro mě osobně je tou největší 
přidanou hodnotou to, co jsi do projektu 
RACAS vložil, a to je vymyslet takový zá-
vod, najít trasu jež další ultramaratonce 
uchvátí  svými parametry a přetavit sen 
resp. nápad v realitu. Bez nadsázky píše-
te teď s Dandou nové dějiny české ultra-
cyklisti ky a to se neskutečně cení (myš-
lenka, elán, odvaha, nasazení, realizace 
projektu). Danda úderem 17:00 projel 

obec Vysoké Tatry a je kousek před Ta-
transkou Lomnici. Dál pokračuje po tra-
se, kudy částečně a v opačném směru 2x 
vedl ultramaraton Race Around the Cen-
tral Europe (RACE) v letech 2009 a 2010 
(tady jsem si poprvé vyjel nominaci 
na RAAM...). Počkejme tedy na ofi ciální 
zprávy přímo ze stránek prologu. 
Po 144 hodinách drtí  ultracyklisti cký 
fenomén Danda Polman kiláky, kopce, 
sjezdy i roviny na trase dál! Jak jinak, a to 
i přes trvající nepřízeň počasí, které se 
nechce umoudřit (v dešti  kluci projeli dal-
ších 24 hodin…). Jako pitbul se zakousnul 
do východního výběžku Slovenska a do-
poledne a přes poledne doslova vymetl 
tento krásný kout země podél hranic 
s Polskem, Ukrajinou a teď i Maďarskem. 
No a míří směrem na západ a do cíle už 
je méně než ti síc kilometrů z té celkové 
porce 3540 kilometrů RACAS. A „stříhá 
se pomyslný metr“!!! I tohle s hlavou ul-
tramaratonce dělá obrovské divy a po-
máhá mu hledat moti vaci a kousnout se 
v případě krizí. Po 168 hodinách Danda 
s UPRT zase ustřihnuli z pomyslného 
metru pořádnou porci kilometrů a pro-
jeli Komárnem a před nimi se přibližuje 
Brati slava a za ní konec rovinaté čás-
ti  a další stoupání v Bílých Karpatech, 
tentokráte ze slovenské strany. Z těch 
Tadeášových streamů všichni vidíme, 
jak Danda už delší dobu bojuje s bolestí  
zápěstí , pohoda a síla rvát to dál jej ale 
ani na okamžik neopouští . Svoje sehrál 
i další poziti vní moment, tj. přejetí  mety 
3000 km, a to přes hlavu do těla vleje 
spousty další energie, kterou teď bude 
Danda potřebovat do cíle. Počasí se ko-

nečně a defi niti vně nad ránem umoudři-
lo, ale nečekané nástrahy na trati  (např. 
v noci divoký kanec přes cestu.) se Dan-
dovi nevyhýbají. Držte se chlapi, stateč-
ná jízda se blíží do svého závěru. Teď je 
to hodně o nás, fanoušcích, kamarádech, 
kteří svými vzkazy Dandu doslova na tra-
ti  vystřelí a pomohou mu při jejich čtení 
v noci s bojem proti  spánkové deprivaci 
(myslím si, že už ten drak spát nebude, 
Vsetí n je jak magnet, Dandu přitahuje 
a tomu nedá spát…) Po 191 hodinách je 
dokonáno, tahle cesta už vede jen a jen 
do Vsetí na. Za pár minut Danda a jeho 
UPRT tým dojedou do cíle!!! Úžasný 
prolog až do samotného konce. I takto 
na dálku to byl velký zážitek…, natož pak 
být součástí  tohoto projektu. GRATULU-
JI Dandovi a UPRŤákům a z celého srdce 
přeji vše dobré včetně návratu domů.
Když máš sen a jdeš si za ním se svými 
přáteli, kamarády a blízkými a přetavíš 
jej v realitu a splníš si jej, vůbec nezáleží 
na tom, jestli je to závod na kole, ve spor-
tu, jestli se to týká práce nebo rodiny. 
Zkrátka jde o to dělat v životě věci s nad-
šením, elánem, odpovídajícím zájmem 
a úsilím, s vytrvalostí , odpovědně, pro 
radost svou a okolí, pro inspiraci ostat-
ním a tak, aby nám dávala vždy smysl. 
Ten sice každý můžeme vidět v něčem ji-
ném, ale smysl je tou skutečnou hybnou 
silou, kterou vždycky potřebuješ v živo-
tě, když řešíš kudy se máš vydat a když 
už nemůžeš. DÍKY za český ultracycling 
i za sebe. Jíra.

Šárka Haklová, Jíra Hledík
foto: Tadeáš Kopča

KRKONOŠSKÝ POHÁR 2020 JEN V NAŠICH RUKÁCH  
Prázdninový čas je za námi a i MTB závody jsou v plném tempu. Dě�  z klubu 
BAKAKO Nová Paka jich s� hly v této době objet hned 29, ale již nyní je jisté, že 
se nám nepodaří překonat loňský senzační rekord kdy jsme se během sezony 
zúčastnili 80 MTB závodů, ze kterých jsme si přivezli 199 pódiových umístění.
Až v dalekém Mostu závodily sestry Famfulíkovy a Bára si přivezla zlatý pohár 
za 1. místo. Hned druhý den se v Jilemnici zla� lo Márovi Foltýnovi, Jeníkovi Baje-
rovi a sestrám Famfulíkovým. Ve Vrchlabí, při fi nále Krkonošského poháru 2020, 
se 1. místa podařilo vyjet Elí Famfulíkové, Danovi Poláškovi a Jeníkovi Bajerovi. 
Celkově jsme v tomto poháru čítajícím 3 MTB závody získali 8 pódiových umístění 
a z toho vítězství braly sestry Famfulíkovy, Dan Polášek, Mára Foltýn a nikým ne-
poražený Jeník Bajer. V Tanvaldu všem doslova vypálil rybník Mára Foltýn a zlatá 
medaile byla oprávněná. Svoji formu ukázal i na MČR XCO v Peci pod Sněžkou, 
když z posledního místa dokázal předjet 91 soupeřů a obsadil 25. místo. Násled-
ně vše vyšperkoval 1. místem na mokré technické tra�  v Ruprech� cích. Na Sá-
decké pile zvítězila Šárka Trllová. Střihnout si v jeden den dva závody a v obou 
stanout na stupních vítězů dokázala v Lomnici n/P pouze Nikča Bezstaros� ! Při 
dětských závodech jednoznačně zvítězila a na tra�  30 km získala ve své kategorii 
krásný pohár za 2. místo.

Jirka Bajer
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PURŤA TEAM OVLÁDL RYBNÍKOVOU LIGU V SEZÓNĚ 2019/2020

Neuvěřitelné se stalo skutečnos� , při 
své druhé sezóně v Rybníkové lize v Pra-
ze dokázal Purťa Team suverénním způ-
sobem ovládnout celou soutěž. Sezóna 
byla sice, z námi pochopitelných dů-
vodů které v  naší společnos�  nastaly, 
zkrácena (bez tradiční fi nálové skupiny 
- prvních šest nejlepších), ale začátky 
úspěchu spadají do sezóny 2018/2019, 
kdy se tým ze zadních pozic postupně 

dokázal probojovat do fi nálové skupiny, 
kde proháněl favority a obsadil krásné 
druhé místo. Pro další ročník zůstala zá-
kladní kostra týmu stejná jen doplněná 
o pár jmen, která se též zasloužila o naši 
dominanci. Celou sezónu jsme odehráli 
v dese�  lidech, které jsme dle potřeby 
točili a za to jim patří velký dík. Kaňkou 
na úspěšné sezóně je jen fakt, že pořa-
datel neustále za pochodu mění velikos�  
branek. Začínali jsme na tradičních ryb-
níkových, ale ty se z důvodu neustálé-
ho zvedání puku zrušily. Následoval typ 
nízkých branek a zároveň širokých, což 
střelcům zabránilo puk zvedat (za nás 
nejlepší varianta). Dalším typem branky 
byla malá nízká branka (přirovnal bych to 
k šíři velikos�  basičky od piva) a od nové 
sezóny snad mají být do tohoto typu za-
budovány jen dva otvory, do kterých se 
vejde jen přesně střelený puk, s čímž my 
výrazně nesouhlasíme, ale je nám to asi 
houby platné. Každopádně do další se-
zóny, která začne v září, se přihlásíme 
a necháme se překvapit jak vše nakonec 
dopadne. 
Sportu Zdar a hokeji zvlášť.

Bc. Tomáš Purtí k, DiS.

Dům a zahrada
VítězCena kvality

SHOPROKU 2017 

Dům a zahrada
FinalistaCena kvality

SHOPROKU 2016 

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
Navštivte e-shop Seminka-Chilli.cz 
a vybírejte ze široké nabídky pálivých dobrot. 

Jsme pěstitelé i výrobci a sídlíme v Nové Pace.
Výdejní místo pro osobní odběry je v Husitské 1303.
Potřebujete poradit s výběrem? Volejte 776 283 726.

M ÁT E  R Á D I  H O D N Ě  PÁ L I V É ?
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Vše v nejlepších cenách pro Vás

2.
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